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Vážení spoluobčané,
opět po roce tady máte vaše noviny. Při jejich tvorbě se snažíme, aby se k vám dostaly
pravdivé a objektivní informace o dění v naší obci. Společně se zástupci našich spolků,
školy i školky a dalších je pro vás připravujeme již po dvaatřicáté. Věříme, že i ten-
tokrát, kdy noviny poprvé za svou existenci změnily šéfredaktora, zde naleznete řadu
zajímavých článků a užitečných informací. Všem, kteří do našich novin přispěli svým
článkem nebo fotografií, touto cestou děkujeme.

OHLÉDNUTÍ
ZA ROKEM 2022

(dokončení na následující straně)

Cedule označující rozšířené území naší obce

Vážení čtenáři havlovických novin,
opět je každý z nás o rok starší

a připadá mi, že ten čas letí stále
rychleji. Na tomto místě psal dlou-
hých 32 let svůj článek dnes bývalý
starosta obce Ing. Pavel Dvořáček.
Dnes je řada na mně a tak mi do-
volte v krátkosti zhodnotit loňský
rok.

Začátek roku se stále nacházel ve
znamení různých proticovidových
omezení. Testovalo se, probíhala
další vlna očkování a na některých
lidech už bylo vidět, že toho mají
opravdu plné zuby.

Světlo na konci tunelu se začalo
objevovat v jarních měsících. Na-
vzdory prognózám o příchodech
dalších vln této nemoci se nejčer-
nější scénáře naštěstí nevyplnily,
a tak se mohl začít běžný život nás
všech vracet k normálu. 

Rada a zastupitelstvo obce řešilo
problémy spojené s plánovanými
akcemi v obci i navzdory omeze-
ním. Mezi významné akce, které si
vyžadovaly pozornost, patřilo do-
končení komunikace za Obecním
úřadem, přestavba bývalé prodejny
a zejména stěžejní projekt na stavbu
betonového mostu a rekonstrukci
dřevěné lávky. Podrobnosti o těchto
projektech naleznete na dalších
stránkách novin.

Rád bych zde zmínil i to, že naše
obec v loňském roce rozšířila své
katastrální území o 1,2 ha, a to díky
bývalému starostovi, který při jed-
nání s obcí Slatina nad Úpou dotáhl
převod těchto pozemků pod naši
obec. Zároveň se tak stali novými
občany naší obce manželé Andršovi
z hájovny. V současné době je roz-
loha katastrálního území obce ne-
celých 872 ha a počet obyvatel
s trvalým bydlištěm k 31. 12. 2022
je 998.

Očekávaným datem pro obce a mě-
sta byl víkend 23. 9. – 24. 9. 2022.

Ten připadl na komunální volby
v naší zemi. S výsledkem voleb
v naší obci budu podrobněji infor-
movat v článku s názvem „Komu-
nální volby 2022“.

Už v průběhu loňského roku avi-
zoval starosta Ing. Pavel Dvořáček,
že je to jeho poslední rok v této
funkci. A tak bylo otázkou, kdo ho
nahradí. Ani po výsledku voleb ne-
bylo jasné, kdo bude dělat starostu.
Můj názor byl stále stejný, nebránil
jsem se této funkci a chtěl jsem zku-
sit něco nového. S komunální poli-
tikou jsem měl částečné zkušenosti
jako místostarosta. Tuto funkci
jsem vykonával od roku 2012, ale
z důvodu neuvolněné funkce bylo
prioritou mé zaměstnání. I přesto
jsem se snažil zapojit do dění v obci
a být nápomocen starostovi.

Po povolebním vyjednávání
obou stran a jednomyslné podpoře
Sdružení nezávislých kandidátů
jsem dostal důvěru napříč novým
zastupitelstvem. A tak 21. říjen 2022
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...OHLÉDNUTÍ...

byl můj první den ve funkci, která
je pro mě velkou výzvou.

Bývalý starosta mi předal obec se
vším všudy, včetně zahájených za-
kázek na různé akce. Pomyslná
laťka je nastavena hodně vysoko
a dotáhnout vše do úspěšného
konce zabere hodně úsilí a času. 

Po zvolení nového zastupitelstva
jsme začali dělat některé věci trochu
jinak, než bylo doposud zvykem. Ve
spoustě věcí se dá pokračovat i na-
dále, ale některé je potřeba změnit.
Už na první pracovní schůzce za-
stupitelstva jsme se společně shodli,
že na prvním místě pro nás budou
místní spolky, a tak jsme všechny
podané žádosti o dotaci z rozpočtu
obce na rok 2023 jednomyslně schvá-
lili. Výsledná částka je 796.000 Kč.
Bez nich by se život v obci zastavil
a to si nikdo ze zastupitelů nepřeje.

Vážení čtenáři, naše obec se
nesmí zastavit, ale musí jít dál, po-
dobně jak tomu bylo v minulých le-
tech. Do budoucna se budeme
muset zaměřit především na zlep-
šení informovanosti občanů, úspo-
ry energií na veřejném osvětlení
a v kulturním domě a v neposlední
řadě každodenní problémy občanů
naší obce.

Osobně budu touto zárukou
a doufám, že pro další volební ob-
dobí přesvědčím svým přístupem
i spoluobčany, kteří mi váhali dát
svůj hlas v komunálních volbách.

Starosta obce
Martin Kult

(pokračování z předchozí strany)

Přední sněhová radlice AGROMETALL
OR-T2 zakoupená v roce 2022

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 1.–16. LEDNA 2022

V Trutnově 24. ledna 2022
Vážený pane starosto,

i když u Vás v Havlovicích je Tříkrálová sbírka již tradicí, tak já osobně měla čest ji
organizovat prvním rokem. Zatímco minulý rok sbírka probíhala online, v tomto
roce jsme měli možnost uskutečnit ji opět za účasti koledníků a to bylo pro mě
osobně obrovskou výzvou. Díky sbírce jsem poznala spoustu nových lidí, kteří byli
ochotni věnovat svůj čas koledování, aniž by za to cokoliv čekali, a to je pro nás to
nejcennější; moc si toho vážíme.

V Trutnově a okolních obcích bylo rozmístěno celkem 73 pokladniček
a vybralo se

prozatím rekordních 301 113 Kč.

V Havlovicích se vybralo úžasných 20 214 Kč. 
VÝTĚŽEK Tříkrálové sbírky roku 2022 bude použit na zakoupení elektrických

polohovacích lůžek pro půjčovnu zdravotních pomůcek a k zakoupení
automobilu pro hospicovou paliativní péči.

Ráda bych jménem Oblastní charity Trutnov poděkovala Vám a všem, kteří se
Tříkrálové sbírky v Havlovicích účastnili a pomohli nám ji tento rok zrealizovat.
Obrovské díky patří hlavně paní Jitce Hofmanové. Za sebe bych chtěla poděkovat
za důvěru, milé přivítání a budu se těšit na naše další setkání.

Lucie Poláková 
koordinátorka Tříkrálové sbírky

Oblastní charita Trutnov

ČESKÝ DEN PROTI RAKOVINĚ 2022
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Tento příspěvek do Havlovických
novin píši v době, kdy do konce roku
2022 zbývá již jen několik dní a zároveň
jen několik dní zbývá i do mých 64. na-
rozenin. Zdá se mi to až neuvěřitelné, že
jsem polovinu svého dosavadního ži-
vota mohl stát v čele naší obce. 

Do funkce starosty jsem nastoupil po
prvních svobodných volbách 1. 1. 1991.
Do té doby jsem, po vystudování Vy-
soké školy báňské v Ostravě, pracoval
devět let v černouhelném dole v ne-
dalekých Radvanicích jako geolog. Ve
svých 32 letech jsem tehdy vůbec netu-
šil, co práce starosty obce obnáší. Na-
štěstí byla zcela jiná doba. Lidé byli
přátelštější, nadšení ze získané svobody.
Staré zákony přestávaly platit a nové
ještě zdaleka nebyly schváleny. Postupně
jsem získával přehled o tom, co naše
obec potřebuje a jakým směrem by se
měla vyvíjet. Měl jsem štěstí i v tom, že
jsem byl obklopen lidmi, kteří dokázali
udělat pro obec cokoliv a hlavně ne-
zištně a zadarmo. 

Jen těžko by se dalo srovnávat, jak vy-
padala obec tehdy a jak nyní. Naštěstí
všechno je velice pečlivě zadokumento-
váno v obecních kronikách a spousty
informací naleznete i v Havlovických
novinách, které jsem se snažil po celá
ta léta s pomocí dalších přispěvatelů vy-
dávat. Stopy naší práce naleznete po
celé obci. Ať už jsou to kilometry no-
vých či opravených silnic, opravené
a zmodernizované obecní budovy, opra-
vené kulturní památky, kvalitní infra-
struktura. V obci se podařilo za ty roky
připravit a zasíťovat na různých místech
bezmála 100 stavebních parcel. Dnes už
tam stojí rodinné domky a počet oby-
vatel vzrostl o téměř 250. 

Na spousty investičních akcí se po-
dařilo získat dotace z nejrůznějších
zdrojů. Bez nich by se většina nikdy ne-
zrealizovala. Mohlo to být v součtu až
100 milionů. Někdy to šlo jednoduše,
někdy to trvalo i několik let. Ne všechno
šlo naplánovat a předvídat. Především
větru a dešti se nedá poručit. A tak jsme
se museli vypořádat s povodněmi, větr-
nými bouřemi a v minulosti i s přívaly
sněhu.

To, jak naše vesnice vypadá a přede-
vším jak žije, jsme si chtěli porovnat
s ostatními obcemi. Proto jsme se při-
hlásili do velice prestižní celostátní sou-
těže Vesnice roku. Hned při naší druhé
účasti, v roce 2007, se nám podařilo vy-
hrát krajské kolo a následně i celostátní
kolo. Stali jsme se první a zatím stále je-

dinou obcí v Královéhradeckém kraji,
která tuto stále probíhající soutěž vy-
hrála. Následující rok byl vypraven celý
autobus havlováků na nezapomenutelný
zájezd do holandské obce Koudum, kde
jsme reprezentovali Českou republiku
v soutěži Vesnice Evropy. Jako poděko-
vání za naši práci jsme mohli v témže
roce přivítat v naší obci prezidenta
České republiky pana Václava Klause. 

Čas se zastavit nedá. To jsem si dobře
uvědomoval i já. Proto jsem se již po-
čátkem roku 2022 rozhodl, že ve funkci
starosty dále pokračovat nebudu. V nad-
cházejících volbách jsem sice kandido-
val, ale už jen s tím, že budu řadový člen
zastupitelstva obce. Pomyslné starosten-
ské žezlo jsem předával novému panu
starostovi Martinu Kultovi na ustavují-
cím zasedání zastupitelstva obce 20. ří-
jna 2022. To bylo poslední veřejné zase-

dání z těch zhruba 150, které jsem při-
pravil a odřídil. Deset dní na to, 30. října,
jsem se stal řádným starobním důchod-
cem. Novému panu starostovi přeji hod-
ně zdaru v této nelehké a hlavně ne-
vděčné funkci. Doba není zdaleka tak
příznivá a hlavně lidé nejsou tak upřímní
a vděční jako tenkrát, když jsem začínal já.

Závěrem bych chtěl touto cestou po-
děkovat zejména svojí rodině, na kterou
jsem po celá ta léta nikdy neměl tolik
času, kolik by si zasluhovala. Dále bych
rád poděkoval celému zástupu lidí, a to
nejen z řad zastupitelů, za jejich pomoc
a podporu. Bylo pro mě ctí se s nimi po-
znat a společně něco vytvářet. Naší obci
pak přeji málo upachtěných lidí, kteří si
snad neváží ani sami sebe a hlavně, aby
se i nadále vyvíjela tím správný směrem
a aby se zde lidem dobře žilo.

Ing. Pavel Dvořáček

Hluboko v podzemí dolu – rok 1988

V Havlovicích u Domažlic

TŘICET DVA LET STAROSTOU



V úvodním článku těchto novin jsem
napsal, že více o volbách prozradím
později. Nyní nadešel ten správný čas
vrátit se do doby, kdy všichni z nás
s očekáváním vyhlíželi, jak to všechno
dopadne.

Nebylo divu, vždyť dlouholetý sta-
rosta obce před volbami ohlásil, že už
nebude ve své funkci pokračovat. A tak
se obcí šířila otázka, kdo bude jeho ná-
stupcem. Jak to bývá u významných
událostí zvykem, tak i v tomto případě
se mezi občany trousily rozporuplné
a mnohdy nepravdivé informace, že
starostou bude ten a pak zase onen.
Do poslední chvíle většina voličů ne-
věděla, z kolika uskupení a kandidátů
do obecního zastupitelstva si budou
moci vybrat. Rozluštění přišlo krátce
před volbami, kdy občanům přišly do
poštovních schránek hlasovací lístky.
Z těch se mohli dovědět, že o jejich pří-
zeň se budou ucházet dvě sdružení,
složené ze zástupců nepolitických stran.
Sdružení nezávislých kandidátů obce
Havlovice a Sdružení Havlováci. Obě
sdružení měla ve svých řadách ostříle-
né matadory se zkušenostmi z přede-
šlých volebních období, ale i nováčky,
kteří chtěli svou účastí podpořit své
sdružení. 

Po druhém dni voleb v sobotu 24. zá-
ří 2022 v pozdních odpoledních hodi-
nách bylo všem kandidátům obou stran
jasné, jak občané Havlovic své volební
hlasy rozdělili. K volbám přišlo 525 vo-
ličů z celkového počtu 798, což činilo
volební účast 65,79 %. Sdružení nezá-
vislých kandidátů obce Havlovice zí-
skalo 3729 hlasů a 52,737 %, Sdružení
Havlováci získalo 3342 hlasů a 47,263 %.
Poměr kandidátů obou stran v novém
složení zastupitelstva je 8 zastupitelů
Sdružení nezávislých kandidátů obce
Havlovice a 7 zastupitelů Sdružení Ha-
vlováci. 

V následujícím období zasedne do
křesel 5 nových zastupitelů z obou stran,
kteří nemají s komunální politikou
téměř žádné zkušenosti. Nepochybuji
o tom, že se do budoucna rychle zapojí
do diskuzí, vedenými nad různými té-
maty.

Výsledky komunálních voleb v naší
obci dopadly s velmi těsným rozdílem,
jak se říká „O prsa korejské ženy“. Asi to
tak mělo být, a co bude následovat, má
plně v rukou nová rada a zastupitelstvo
obce.

Martin Kult
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KOMUNÁLNÍ VOLBY 2022

Poděkování bývalému starostovi Pavlu Dvořáčkovi

Poděkování J. Dvořáčkovi za dlouholetý přínos pro obec

Zastupitelstvo obce na období 2022–2026
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VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA OBCE HAVLOVICE
VE DNECH 23. A 24. ZÁŘÍ 2022

Zastupitelstvo obce Havlovice pro období 2022–2026
1 Martin Kult starosta obce
2 Petr Míl místostarosta obce
3 Martin Dvořáček člen rady obce a předseda stavební komise
4 Stanislav Mach člen rady obce a předseda kontrolního výboru
5 Roman Čáp člen rady obce a předseda finančního výboru
6 Ing. Pavel Dvořáček člen zastupitelstva obce a člen stavební komise
7 Mgr. Jaroslav Balcar člen zastupitelstva obce
8 Mgr. Stanislava Hanlová členka zastupitelstva obce, členka kontrolního výboru a předsedkyně občanské komise
9 Ing. Daniel Švrčina člen zastupitelstva obce a člen finančního výboru
10 Pavel Šrámek člen zastupitelstva obce
11 Milan Vodička člen zastupitelstva obce a člen finančního výboru
12 Jaroslav Kábrt člen zastupitelstva obce
13 Bc. Petr Hejna člen zastupitelstva obce a člen stavební komise
14 Jiří Zítka člen zastupitelstva obce a člen kontrolního výboru
15 Martin Vik člen zastupitelstva obce

pořadí stran strana č. název strany hlasy %

1 2 Sdružení nezávislých kandidátů obce Havlovice 3729 52,737
2 1 Sdružení HAVLOVÁCI 3342 47,263

Celkový počet voličů 798
Počet zúčastněných voličů 525 65,79 %
Počet platných hlasovacích lístků 521

strana č. č. kandidáta jméno kandidáta počet hlasů % zastupitelé

2 2 Martin Dvořáček 268 3,79 *
2 14 Mgr. Jan Nývlt 263 3,72
2 4 Ing. Pavel Dvořáček 262 3,71 *
2 3 Stanislav Mach 259 3,66 *
1 1 Petr Míl 256 3,62 *
2 11 Jiří Zelinka 253 3,58
2 8 Pavel Šrámek 251 3,55 *
2 5 Mgr. Jaroslav Balcar 249 3,52 *
2 10 Tomáš Prouza 249 3,52
2 6 Mgr. Stanislava Hanlová 247 3,49 *
2 7 Ing. Daniel Švrčina 247 3,49 *
2 12 Ing. Bronislav Gazda 241 3,41
2 15 Martin Spielberger 241 3,41
2 1 Martin Kult 239 3,38 *
1 10 MUDr. Miloslav Matoušek 238 3,37
1 6 Ing. Jiří Zítka 235 3,32 *
2 9 Petr Smékal 234 3,31
1 3 Jaroslav Kábrt 230 3,25 *
1 9 Jakub Balcar 230 3,25
1 2 Milan Vodička 229 3,24 *
1 8 Luboš David 228 3,22
1 4 Bc. Petr Hejna 227 3,21 *
1 13 Kateřina Součková 226 3,20
2 13 Jiří Řezníček 226 3,20
1 5 Roman Čáp 223 3,15 *
1 11 Josef Zima 218 3,08
1 7 Martin Vik 213 3,01 *
1 12 Josef Borůvka 208 2,94
1 14 Jiří Kopecký 193 2,73
1 15 Marcel Švihálek 188 2,66

celkem hlasů 7071 100
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V roce 2021 bylo vydáno stavební
povolení na příjezdovou komunikaci
a kanalizaci, kolem které se nachází
4 stavební pozemky od cca 1.400 m2 do
1.600 m2. Všechny už mají své majitele
a na dvou už postupně rostou nové ro-
dinné domy.

Veřejnou zakázku vyhrála firma
Špelda s.r.o. z Říkova. V první etapě od
května do srpna 2021 byla vybudována
jednotná kanalizace DN 250 s přípoj-
kami a kanalizačními šachtami a štěr-
ková vozovka bez asfaltového povrchu.
Zároveň byly vybudovány ke všem po-
zemkům vodovodní přípojky, elektrické
přípojky NN a byla sem zavedena i ka-
belová televize. V druhé etapě od října
do listopadu 2022 byl pokládán asfal-
tový povrch včetně dokončovacích
prací. Součástí komunikace je i parko-
vací plocha pro 10 osobních automo-
bilů. 

15. listopadu tohoto roku byly do-
končeny veškeré stavební práce a o tři
dny později mohlo dojít k ukončení
Smlouvy o dílo a předání hotové stavby
obci Havlovice. V letošním roce zbývá
vydat kolaudační rozhodnutí k legali-
zaci celé stavby. 

Celkové náklady činily 2.698.119 Kč
bez DPH.

Martin Kult

Úprava štěrkového povrchu a osazení obrub

Pokládka první vrstvy asfaltového koberce

Konečná podoba komunikace

Umístění nádoby na posypový materiál a lampy veřejného osvětlení

DOKONČENÍ PŘÍJEZDOVÉ KOMUNIKACE ZA OBECNÍM ÚŘADEM

OBECNÍ ÚŘAD HAVLOVICE

starosta
Martin Kult
telefon: 499 784 061, 731 552 503
e-mail: starosta@havlovice.cz

účetní
ing. Tomáš Papež
telefon: 499 784 062
e-mail: ucetni@havlovice.cz

referentka
Zuzana Šímová
telefon: 499 784 062
e-mail: referentka@havlovice.cz

webové stránky: www.havlovice.cz

Po 8.00–11.30 / 12.00–17.00 hodin
St 8.00–11.30 / 12.00–17.00 hodin

ÚŘEDNÍ HODINY
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Č.P. 61 – OBJEKT BÝVALÉ PRODEJNY

Bývalou prodejnu potravin č.p. 61
najdete ve středu obce hned vedle obec-
ního úřadu. Dříve zde stávalo pekařství
a koloniál „U Prouzů“ nebo také „Dům
hrůzy“. Ten nechal tehdejší MNV v Ha-
vlovicích zbourat a svépomocí v akci
„Z“ zde vybudoval prodejnu. Ta byla
zkolaudována 19. 2. 1973. 

Prodejna byla následně převedena do
majetku Jednoty Dvůr Králové nad
Labem výměnou za dům č.p. 146 (dnes
budova obecního úřadu).  Jednota zde
do té doby provozovala svoji prodejnu
potravin. MNV dům následně přestavěl
na své kanceláře, knihovnu a poštu.
Nová prodejna potravin byla v majetku
Jednoty Dvůr Králové n. Labem až do
října roku 1996. Již několik let předtím
se Jednotě podnikání v prodejně příliš
nedařilo, až ji nakonec uzavřela. Ná-
sledně uvažovala o prodeji. 

Zastupitelstvo obce tehdy rozhodlo,
že prodejnu potravin od Jednoty Dvůr
Králové nad Labem odkoupí. Hlavně
z obav, aby obec o prodejnu nepřišla.
17. 12. 1996 zastupitelstvo rozhodlo
o pronájmu manželům Jánošíkovým.
Ti od 30. března roku 1992 provozo-
vali malý koloniál v č.p. 124 naproti
škole. 
Po menší rekonstrukci, na Velikonoční

neděli 30. března 1997, zde zahájili
prodej. Obec jim nakonec prodejnu
v dubnu 1999 prodala. Manželé Jánoší-
kovi provozovali v této prodejně živnost
po dlouhých 17 let. V roce 2013 se roz-
hodli s podnikáním skončit a prodejnu
prodat. Jako vážný zájemce se objevila
staronová Jednota Dvůr Králové n. La-
bem. Ta nakonec v prosinci téhož roku
prodejnu koupila. 

V polovině roku 2014, po rozsáhlé re-
konstrukci a modernizaci v řádech mi-
lionů korun, byla prodejna za velké

slávy otevřena.  Jednota (nověji od roku
2014 COOP) nedokázala svým sorti-
mentem ani svými cenami oslovit zá-
kazníky a již v druhé polovině roku
2015 prodejnu zavřela.

Následně před koncem roku ji pro-
dala vietnamskému obchodníkovi. Ten
obchod pronajal postupně dvěma svým
kolegům. Oba ale museli kvůli malému
zájmu občanů podnikání ukončit. 

Od roku 2018 byla prodejna zavřená
a nenašel se nikdo, kdo by si ji chtěl pro-
najmout. V červnu 2020 z rozhodnutí
zastupitelstva obce byla prodejna za
1.850.000 Kč odkoupena a po letech se
zase vrátila do majetku obce. 

V roce 2021 byla připravena projek-
tová dokumentace pro vydání staveb-
ního povolení a 19. srpna 2022 podána
žádost o dotaci na Ministerstvo prů-
myslu a obchodu do programu NPO
283 Regenerace brownfieldů pro podni-
katelské využití. Každý přihlášený pro-
jekt v rámci výzvy musí plnit veškerá
binární kritéria. Maximální dosažená
hodnota je 265 bodů v rámci bodového
hodnocení. Hodnotitelská komise na
základě posouzení projektu doporučila
Ministerstvu průmyslu a obchodu ČR,
jako správci Programu, vydat Rozhod-
nutí o poskytnutí dotace v celkové výši
12.480.000 Kč.

V současné době probíhá vydání sta-
vebního povolení. V jarních měsících
dojde na výběr dodavatele stavby a na
podzim 2023 začnou stavební práce.
Ukončení realizace projektu je napláno-
váno do 31. 12. 2024.

Záměrem projektu a poskytnuté do-
tace je využití objektu z části jako spor-
tovního centra a část plochy bude vy-
užita pro poskytování služeb občanům
obce typu kadeřnictví, masáže, pedi-
kúra. Martin Kult

Objekt bývalé prodejny připravený k rekonstrukci

Zimní údržba místních komunikací se
řídí vyhláškou obce č. 1/98, jejíž součástí
je i plán zimní údržby. Vyhláška vychází
ze zákona o pozemních komunikacích
č. 13/1997 Sb. v platném znění a schvá-
lilo ji zastupitelstvo obce dne 24. 3. 1998.
Úkolem zimní údržby místních komu-
nikací je zmírňování závad ve sjízdnosti
a schůdnosti na místních komunikacích
vzniklých zimními povětrnostními vlivy
a jejich důsledky. Zimní údržba je zajiš-
ťována s přihlédnutím ke společenským
potřebám na straně jedné a ekonomic-
kým možnostem vlastníka místních ko-
munikací (obce Havlovice) na straně dru-
hé. Obec zajišťuje zimní údržbu na
téměř 20 km místních komunikací.
Vzhledem k tomuto velkému množství
nelze zajistit zimní údržbu na celém
území obce najednou. Jednotlivé komu-
nikace jsou seřazeny do skupin podle
pořadí důležitosti. Pluhování a posyp
svažité části komunikace nad Jutou, která
patří mezi nejnebezpečnější, smluvně za-
jišťují Technické služby Úpice. Pluhování
ostatních komunikací zajišťuje sama obec
Havlovice svým traktorem ZETOR PRO-
XIMA Plus 90. V případě, že bychom
návaly sněhu nezvládali, je připravena
pomoci Zemědělská společnost Svo-
bodné a.s. Havlovice. Posyp komuni-
kací se zajišťuje drobným štěrkem a to
každý individuálně ze samoobslužných
kup, které jsou rozmístěny na 25 kop-
covitých částech místních komunikací
a jsou zřetelně označeny značkou „Posy-
pový materiál“. V rámci finančních mož-
ností je posypový materiál postupně
přemisťován do plastových nádob roz-
místěných podél komunikací. V nich je
uložen posyp smíchaný se solí. V případě
extrémního zhoršení sjízdnosti a schůd-
nosti místních komunikací (náledí …)
budou celkový posyp zajišťovat na požá-
dání Technické služby Úpice. Zajištění
celkového posypu komunikací po celé
zimní období není v technických a hlav-
ně ekonomických možnostech obce.
V zimním období je každý povinen při-
způsobit chůzi i jízdu stavu a povaze ko-
munikací.

Martin Kult

ZIMNÍ ÚDRŽBA
MÍSTNÍCH
KOMUNIKACÍ





Na úvod tohoto článku bych se chtěl
věnovat především stavu dřevěné lávky.
Tento most byl postaven v letech 1936
– 1937 a jedná se o kulturní památku.
Z důvodu zvýšeného provozu v posled-
ních letech docházelo pod tíhou stále
těžších vozidel k jeho soustavnému
a nevratnému poškozování. Značně
se na jeho současném stavu podepsal
i zvýšený provoz motorových vozidel
v době rekonstrukce betonového mostu
ve Vsi, kdy někteří bezohlední řidiči, ne-
respektující dopravní značení, dali této
kulturní památce poslední a konečný
zářez. Po podrobné mostní prohlídce
z prosince 2018 bylo konstatováno, že
most díky svému stáří již není schopen
bezpečně přenést vyšší zátěž, než 1,5 t.
Z tohoto důvodu bylo v obou směrech
instalováno dopravní značení s omeze-
ním vjezdu automobilů převyšující oka-
mžitou hmotnost 1,5 t a vjezdu pouze
jedinému vozidlu. 

S nástupem do mé funkce starosty
bylo mým prvním krokem zjistit, jak je
na tom konstrukce lávky nyní. Po dů-
kladné prohlídce zejména mostovky
byla znaleckou firmou zjištěna úplná
deformace mostovky lávky včetně nos-
ných prvků. Na základě posudku jsem
se rozhodl lávku zcela uzavřít pro vjezd
motorových vozidel.

V listopadu loňského roku byla po-
dána žádost o vydání stavebního povo-
lení a to na přemístění dřevěné lávky, na
její celkovou rekonstrukci a stavbu no-
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JAK JE TO DNES S MOSTEM A DŘEVĚNOU LÁVKOU

Dřevěná lávka na Horním konci obce

Dřevěná lávka je uzavřená pro motorová
vozidla

Nenávratně poškozené nosníky dřevěné
lávky

vého betonového mostu. Nově složená
rada obce rozhodla o zahájení výběro-
vého řízení na tuto zakázku. Výsledkem
bylo velké zklamání. Z celkového počtu
8 oslovených firem a uveřejnění na pro-
filu zadavatele se do soutěže přihlásily
tři firmy s nabídkami převyšujícími
možnosti financování obce.

Bylo to hodně zvláštní výběrové ří-
zení. Dokonce i odborníci na tyto stav-
by, kteří mohli u toho být, kroutili hla-
vou nad cenovými nabídkami. Vše-
chny firmy podaly nabídky v řádu
o 20.000.000 Kč včetně DPH vyšší, než
předpokládaný rozpočet, a zároveň se
srovnaly s cenovými nabídkami do 4 %
rozdílu nabízené ceny. Ve srovnání s na-
bídkami firem podanými na totožném
výběrovém řízení v nedalekém okolí se
jedná o navýšení této naší zakázky
v rozmezí od 30 do 60 %. Rada obce na
svém posledním jednání v roce 2022
z ekonomických důvodů zrušila výbě-
rové řízení na tuto zakázku. 

V době, kdy se tvoří Havlovické no-
viny, ještě není jasné, kterou cestou se
zastupitelé vydají. Jedna část zastupitelů
stojí za názorem rozdělení původního
výběrového řízení na dvě, a to zjedno-
dušeně řečeno betonový most a dřevěná
lávka. Tím by se mohlo přilákat více
firem k podání výhodnějších cenových
nabídek. Druhá část zastupitelů by chtě-
la jít cestou opravy dřevěné lávky, výmě-
ny nosných prvků a posílení nosnosti

(dokončení na následující straně)
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Detailní pohled na poškozenou mostovku a nosník lávky

...JAK JE TO DNES S MOSTEM...
Na Obecním úřadě v Havlovicích byla
od prosince 2009 zprovozněna nová
služba pro občany. Byl zde spuštěn pro-
voz terminálu Czech POINT (Český Po-
dací Ověřovací Informační Národní
Terminál). 
Můžete zde získat ověřené výstupy z in-
formačních systémů veřejné správy
(ISVS), a to z:

Katastru nemovitostí – výpis listu vlast-
nictví,

Obchodního rejstříku – úplný výpis
nebo výpis platných údajů k aktuálnímu
dni

Živnostenského rejstříku

Rejstříku trestů

Výpis z bodového hodnocení řidiče

Služba Czech POINT není určená k na-
hlížení do registrů, ale pouze k vysta-
vení ověřeného výstupu z příslušného
registru. Tento ověřený výstup se stává
veřejnou listinou. Před jeho zhotovením
je žadatel seznámen s počtem stran vý-
pisu a s jeho cenou. Po zaplacení mu
bude výpis vydán. Součástí výpisu je
„ověřovací doložka“, která z něho činí
veřejnou listinu. 

POPLATEK

Platba probíhá v hotovosti na pracovišti
Czech POINT. Za vydání ověřeného vý-
stupu z informačního systému veřejné
správy se vybírá správní poplatek takto:

* Registr živnostenského podnikání
15 Kč za každou i započatou stránku

* Obchodní rejstřík
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu

* Katastr nemovitostí
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu

* Rejstřík trestů
50,– Kč za přijetí žádosti o vydání vý-
pisu z evidence

* Výpis z bodového hodnocení řidiče
100,– Kč za první stranu a 50,– Kč za
další i započatou stranu 

CZECH POINT

na 3,5 tuny. Důležité je na tomto místě
upozornit, že naše obec v roce 2021
získala na tento projekt individuální
dotaci ve výši 7.000.000 Kč od Králové-
hradeckého kraje a podařilo se před-
jednat úvěr u České Spořitelny do vý-
še 15.000.000 Kč za úrokovou sazbu

2,73 %. V obou případech to má jeden
háček, a tím je doba platnosti, kterou je
v obou případech konec roku 2023.

Jak to všechno dopadne, ukáže čas,
kterého moc není. Pokud chceme využít
nabízených výhod, musíme jednat
rychle a neodkladně.

Martin Kult

Pro zlepšení služeb v naší obci jsme v jarních měsících loňského roku vyvolali
jednání s firmou Zásilkovna s.r.o., která provozuje po celé České republice síť auto-
matických výdejních míst sloužících k výdeji zásilek objednaných v e-shopech.
Z-BOX, jak se tento automat nazývá, obsahuje 20 výdejních boxů různých velikostí
a energie potřebná k provozu je vyráběna pomocí solárních článků umístěných na
Z-BOXU. Jedná se o samoobslužné výdejní místo, které je otevřeno 24 hodin denně
7 dní v týdnu. Zásilku si tu vyzvednete bezkontaktně, a to klidně i uprostřed noci.

Od 1. července 2022 obec s firmou uzavřela smlouvu na dobu neurčitou o umís-
tění Z-BOXU a spolupráci při jeho provozování. Zjednodušeně řečeno – za bez-
platně pronajatý pozemek od obce o rozměrech 130x80 cm firma Zásilkovna zdarma
dodala k provozování výdejní místo. Informace o vyzvednutí zásilek jsou popsané
na boční straně výdejního automatu nebo na webových stránkách firmy Zásilkovna.
Že to byla dobrá volba, je vidět každý den na počtu vyzvednutých zakázek.

Martin Kult

Z-BOX vedle autobusové zastávky u obecního úřadu

Z-BOX FIRMY ZÁSILKOVNA S.R.O.

(pokračování z předchozí strany)
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Až do loňského roku prováděl odběry
vzorků pitné vody Ing. Pavel Dvořáček
zdarma v souběhu výkonu funkce
starosty obce. Je vlastníkem povolení
k provozování obecního vodovodu pro
veřejnou potřebu. Na letošní rok uza-
vřela naše obec dohodu o provedení

práce s Ing. Pavlem Dvořáčkem a tak se
nám i nadále bude o tuto službu starat
zkušená osoba.

V minulých letech prošel obecní vo-
dovod rozsáhlou rekonstrukcí, včetně
stavebních úprav čerpací stanice v Mu-
chově a vodojemu na Králově kopci.
V loňském roce byla dokončena elek-
troinstalace a odtahové potrubí. 

Rozbory pitné vody provádí dle pro-
vozního řádu Zdravotní ústav se sídlem
v Ústí nad Labem, pracoviště Trutnov.
Podrobné výsledky jsou k dispozici na
webových stránkách obce nebo na obec-
ním úřadě. Nejčastější dotaz z řad na-
šich občanů se týká tvrdosti vody.

OBECNÍ VODOVOD – ROZBORY VODY

Nový kabát vodojemu na Králově kopciOdtahové potrubí ve vodojemu

Tabulka tvrdosti vody v mmol/litr
velmi tvrdá > 3,76
tvrdá 2,51 – 3,75
středně tvrdá 1,26 – 2,5
měkká 0,7 – 1,25
velmi měkká < 0,5

Od 1. 12. 2022 jsme pro vás spustili
službu s názvem MUNIPOLIS. Jedná se
o Mobilní Rozhlas, díky kterému vás
nyní budeme moci efektivně informo-
vat přímo do vašeho telefonu. Přihlaste
se k odběru a už nikdy nezmeškáte dů-
ležité novinky a upozornění z naší
samosprávy. Informace, o které sami
projevíte zájem, vám budeme posílat
e-mailem nebo jako zprávu do aplikace.
Služba SMS zpráv bude využívána pou-
ze ve výjimečných a krizových přípa-
dech. Služba je pro občany poskytována
zdarma!

Co vám přihlášení do MUNIPOLIS
přináší?
• Upozornění na krizové události –

výpadky energií, blížící se vichřice
a povodně, poruchy na obecním vo-

dovodu, varování před podomními
prodejci apod.

• Novinky a důležitá upozornění z úřa-
du – poplatky, obecní zpravodaj, di-
gitalizované hlášení z amplionů apod.

• Pozvánky na kulturní a sportovní akce
• Možnost vyjádřit svůj názor v online

anketách
• Mobilní aplikaci samosprávy s uži-

tečnými funkcemi
V registračním procesu si můžete

sami nastavit, jaké typy informací vás
zajímají (např. kultura, doprava, majitelé
zvířat). Doporučujeme vyplnit vaše te-
lefonní číslo a ulici, abychom vás mohli
rychle varovat v případě nečekaných
událostí (např. havárie vody, přívalové
deště apod.). Vaše údaje jsou v bezpečí
a v souladu s GDPR.

PŘIHLASTE SE K ODBĚRU IN-
FORMACÍ: https://havlovice.munipo-
lis.cz/registrace

Registrovat se můžete také osobně
přímo na našem úřadu. Rádi vám po-
můžeme.

MUNIPOLIS – MOBILNÍ ROZHLAS

Tvrdostí vody se rozumí koncentrace
všech vícemocných kationtů kovů alka-
lických zemin, v podstatě se jedná o su-
mu vápníku a hořčíku. Nejčastěji se
uvádí v mmol/litr. Tvrdost vody v obec-
ním vodovodu se pohybuje okolo
2,56 mmol/l. To znamená, že naše voda
je tvrdá.
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NAKLÁDÁNÍ S ODPADY V OBCI

V obci je zaveden paušální poplatek za
odvoz a likvidaci domovního odpadu.
Jeho výše je pro rok 2023 stanovena na
600,– Kč/osobu/rok (navýšení o 50 Kč/
osobu/rok oproti předchozímu období).

– poplatek za odvoz platí každá fyzická
osoba, která má na území obce trvalý
pobyt

– za objekt, sloužící k rekreaci (chata,
chalupa), kde není hlášena k trvalému
pobytu žádná osoba, se platí poplatek
odpovídající výši poplatku za jednu
osobu

– pokud dojde k jakékoliv změně roz-
hodné pro výpočet poplatku (naro-
zení, úmrtí, odhlášení nebo přihlášení
trvalého pobytu, prodej objektu), je
každý povinen tuto skutečnost nahlá-
sit do 30 dnů na obecní úřad

– od poplatku jsou osvobozené pouze
osoby, které mají na území obce trvalý
pobyt a které písemně prokážou, že se
déle než 10 měsíců nepřetržitě zdržují
mimo obec

– poplatek je každý povinen uhradit
nejpozději do 28. 2. příslušného ro-
ku, nezaplacený poplatek bude vymě-
řen platebním výměrem, může být
navýšen až o 50 % a lze ho vymáhat
do 3 let, kdy poplatková povinnost
vznikla.

I v roce 2023 bude domovní odpad
odvážet firma Transport Trutnov. Svo-
zovým dnem je úterý. Odpad je odvá-
žen celoročně 1x za dva týdny. Firma
Transport Trutnov odváží pouze do-
movní odpad uložený ve vlastních (pokračování na následující straně)

Nevhodné ukládání odpadů

popelnicích, označených svozovou
známkou nebo v igelitových pytlích do-
daných firmou Transport Trutnov. Ty
koupíte na Obecním úřadě v Havlovi-
cích za 10,– Kč/ks. Do míst, která jsou
obtížně přístupná hlavně v zimě, byly
umístěny velkoobjemové kontejnery
(Kobylinec, Podhradí – Vlachovi, Svo-
bodné).

TŘÍDĚNÝ ODPAD
(SKLO, PLASTY, PAPÍR)

Tříděný odpad odváží také firma
Transport Trutnov. V obci je rozmístěno
na 7 místech 40 kusů kontejnerů. Z toho
6 ks na sklo, 14 ks na papír, 19 ks na
plasty a 1 ks na jedlé tuky a oleje. Plasty
jsou odváženy 1x týdně vždy v pondělí,
papír 1x týdně vždy ve čtvrtek, sklo
a oleje podle potřeby.

Zaráží nás přístup některých ob-
čanů, kteří si z prostoru kolem kontej-
nerů dělají černou skládku. Vyhodí tam
to, co se jim doma nehodí, ale hlavně
to, co do kontejnerů vůbec nepatří.
Objevují se tam pneumatiky, stará umy-
vadla, linoleum…. Co k tomu dodat!!!!

Od 1. 1. 2014 se naše obec zapojila do
celorepublikového systému Autorizované
obalové společnosti EKO-KOM a.s. Ta
buduje pro firmy, obce a města efektní sy-
stém odděleného sběru využitelných slo-
žek komunálních a obalových odpadů.
Po vytřídění zajišťuje, aby byly využity
jako druhotná surovina nebo případně
jako zdroj energie. Tím vznikají finanční
prostředky, které jsou zpětně převáděny
obcím a městům zapojeným do tohoto

systému. Čím více odpadů obec vytřídí,
tím více peněz získá. Tímto apelujeme na
naše občany, třiďte odpad, ušetříte naše
obecní prostředky. Za loňský rok jsme od
společnosti EKO-KOM a.s. takto získali
173.400,– Kč. Tím byly pokryty náklady
vynaložené na sběr a odvoz tříděného,
objemného a nebezpečného odpadu.

NEBEZPEČNÝ ODPAD
Odvoz nebezpečného odpadu zajiš-

ťuje také firma Transport Trutnov. Ve
stanovený den, který bude vyhlášen
obecním a mobilním rozhlasem a vyvě-
šen na webových stránkách obce, bude
před kulturní dům přistaven kontejner,
kam mohou občané zdarma ukládat ne-
bezpečný odpad (autobaterie, plechovky
od barev, zářivky, monočlánky, léky, ale
také i pneumatiky…). Odvoz bude
proveden 1x ročně vždy v dubnu až
v květnu. V roce 2022 činily náklady na
odvoz a uložení odpadu 10.500,– Kč.

LIKVIDACE ELEKTROZAŘÍZENÍ
Nepotřebná elektrozařízení jsou v naší

obci rovněž likvidována ve spolupráci
s firmou Transport Trutnov. Ta přistaví
u kulturního domu kontejner, kam
mohou občané zdarma odkládat tele-
vize, ledničky, pračky, elektrické spo-
ráky, mikrovlnné trouby, vysavače a dal-
ší podobná elektrozařízení. Odvoz bude
proveden 1x ročně vždy v dubnu až
v květnu. Termín bude vyhlášen obec-
ním a mobilním rozhlasem a vyvěšen
na webových stránkách obce.
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DROBNÁ ELEKTROZAŘÍZENÍ
Naše obec podepsala smlouvu se

společností ASEKOL, s.r.o., na základě
které byla v budově obecního úřadu
umístěna sběrná nádoba E-Box. Sem
můžete zdarma odkládat drobná elek-
trozařízení (kalkulačky, počítačové my-
ši, klávesnice, MP3 přehrávače, kamery,
fotoaparáty, telefony, DVD přehrá-
vače…). Na nádobě je umístěn i speci-
ální box na baterie. V roce 2016
společnost ASEKOL, s.r.o. zdarma do-
dala naší obci tzv. červený kontejner
o objemu 2,15 m3. Ten je umístěn za
kulturním domem. Jeho vhazovací
otvor je 40x50 cm a mohou se tam od-
kládat elektrozařízení typu rádia,
drobná počítačová vybavení, telefony,
elektrické hračky a podobně.

Obě nádoby společnost ASEKOL, s.r.o.
na požádání zdarma vyprazdňuje.

TEXTIL, ODĚV, OBUV, HRAČKY
Na sběr textilu, oděvů, obuvi a hra-

ček má naše obec podepsanou smlouvu
s firmou TextilEco a.s. Ta umístila jeden
svůj kontejner za kulturní dům a druhý
k Soukupom nedaleko dřevěné lávky.
Sem můžete tento druh odpadu ukládat.
Kontejnery jsou pravidelně vyprazdňo-
vány. Textil, oděvy a obuv jsou odvá-
ženy na třídicí linku a odtud putují
k dalšímu využití neziskovým a chari-
tativním organizacím jako jsou např.
ADRA, Středisko SOS pro vzájemnou
pomoc občanům či CHARITA Nový
Jičín. Za to, že obec umožnila firmě Tex-
tilEco a.s. na své území umístit tyto
kontejnery, získáme odměnu ve výši
2.000,– Kč/rok.

BIOODPAD  
Již v roce 2013 byl rozsah služeb,

které zajišťuje náš obecní úřad pro své
občany, rozšířen o svoz bioodpadu. Svoz
bioodpadu je prováděn po celé vege-
tační období, tj. od dubna až do listo-
padu. V loňském roce tuto službu
využilo 144 domácností. A jak svoz fun-
guje?

Bioodpad se sváží uložený pouze
v  typizovaných velkoobjemových va-
cích, které si občané zakoupí na obec-
ním úřadě za 220,– Kč/ks. Bioodpad
uložený v  jiných vacích nebude vyve-
zen!!!! Pokud někdo připraví k odvozu
více vaků než má zaplaceno, nebudou
mu vyvezeny!!!!

Každý vak si jeho majitel nesmaza-
telně označí popisným číslem domu

...NAKLÁDÁNÍ S ODPADY V OBCI

(pokračování z předchozí strany) nebo evidenčním číslem chaty tak, aby
nemohlo dojít k záměně. Jedná se o vý-
robek JUTY Dvůr Králové nad Labem
o rozměrech 70x70x70 cm a nosnosti
600 kg. Naplněný vak si každý umístí
před dům nebo do míst, kam staví
popelnici k odvozu. Bioodpad se bude
i letos odvážet od počátku dubna každý
týden, vždy každé úterý (mimo státní
svátky) až do prvního sněhu. Vak se po
vysypání vrátí zpět k dalšímu použití.
V roce 2023 jsme byli nuceni cenu zvý-
šit o 50 Kč/1 vak a to z důvodu nárůstu
ceny za skládkovné od firmy Transport
Trutnov. Celková cena na jeden rok je
550 Kč/1 vak. Pokud se zájemce o tuto
službu přihlásí v průběhu roku (napří-
klad v srpnu), nebude mu tato částka
úměrně snížena.
Do vaků patří: čerstvě posekaná tráva,
drobné větvičky z keřů, listí, piliny, ho-
bliny, kůra.
Do vaků nepatří: zemina, kamení, cihly,
stavební materiál, sklo, plasty, plechovky,
zbytky masa a kostí, popel, velké větve
ze stromů a keřů.

Bioodpad je odvážen k dalšímu zpra-
cování do kompostárny firmy Transport
do Trutnova-Bohuslavic. Sem bylo
v loňském roce odvezeno 110,76 tun, za
které jsme zaplatili včetně dopravy
65.775,– Kč. Celkem za svoz a likvidaci
zeleného odpadu v obci bylo v roce 2022
zaplaceno 110.520,– Kč. Cena 550,– Kč
za jeden vak ročně skutečné náklady
zdaleka nepokryje.

Zájemci o tuto službu se mohou kdy-
koliv přihlásit na obecním úřadě. 

SKLÁDKA NA ŠTĚPKOVÁNÍ
Již více než dva roky provozuje obec

skládku na štěpkování. Nachází se na
p.p.č.1022/2 za rybníkem Jindra při
cestě do Ratibořic. Byla zde osazena in-
formační tabule, která jasně vymezuje,
co na skládku patří a co ne. Uložení na
skládku je pro všechny zdarma. Pokud
se na skládce nahromadí větší množství
větví, obec zajistí soukromou firmu,
která větve rozdrtí a odveze jako suro-
vinu pro elektrárnu do Trutnova-Poříčí.

Na skládku patří: větve, keře, roští,
vánoční stromky.

Na skládku nepatří: pařezy, prkna
a trámy s hřebíky.

STAVEBNÍ ODPAD
Odvoz a likvidaci stavebního odpadu

provádí původce odpadu sám na vlastní
náklady. Nesnažte se proto ukládat
stavební odpad do popelnic. Obsluha

sběrného vozu provádí namátkové kon-
troly odpadu v popelnicích a mohlo
by se stát, že vaše popelnice nebude
vyvezena. Stavební odpad (suť, beton,
asfalt, keramiku) můžete odvézt do Trut-
nova-Poříčí, kde je řízená skládka sta-
vebních odpadů.

OBJEMNÝ ODPAD
V loňském roce zorganizovala obec

jedenkrát odvoz a likvidaci objemného
odpadu. Celkem bylo naplněno 5 kontej-
nerů, které byly vyvezeny na skládku do
Bohuslavic u Trutnova. Celkem bylo od-
vezeno 6,10 tun odpadu a obec za jeho
odvoz a uložení zaplatila 9.470,– Kč. Pro
občany byla tato služba zdarma. Mezi ob-
jemný odpad patří starý nábytek, ko-
berce, matrace, WC mísy, umyvadla…

ŽELEZO
Sběr starého železa zajistí obecní úřad

1x ročně vždy v měsíci dubnu. Po obci
budou v určený den rozmístěny kontej-
nery, kam můžete železo odkládat. Na
menší kusy železa, zejména pak na
plechovky od konzerv, byly zajištěny
2 kontejnery, které jsou umístěny za kul-
turním domem a u Soukupů nedaleko
dřevěné lávky.

JEDLÉ TUKY A OLEJE
Popelnice určená na ukládání jedlých

tuků a olejů o objemu 120 litrů je umís-
těna ve sportovním areálu. Sem mohou
občané zdarma jedlé tuky a oleje ukládat.
Musejí být však nality v plastových
lahvích, v kterých se vkládají do popel-
nice.

Martin Kult

(dokončení na následující straně)

Přehled odpadů vytříděných v roce 2022

Druh množství zaplaceno
odpadu v tunách v Kč

Směsný komunál. odpad 174,17 592.233,–
Plasty 13,84 53.165,–
Sklo 19,65 23.350,–
Papír 21,67 24.540,–
Bioodpad 110,76 110.520,–
Barvy, pneumatiky… 1,27 13.287,–
Objemný odpad 6,10 9.470,–
Železo 8,60 4.521,–
Použité oděvy 2,99 0,–
Jedlý olej a tuk 0,096 0,–
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PROČ TŘÍDÍME ODPADY?
• Napomáháme šetřit primární zdroje surovin, energii a životní prostředí.

• Umožňujeme jejich další zpracování (recyklaci). Pokud se odpady 
nevytřídí už při svém vzniku, tak jejich recyklace není možná.

PAPÍR
Do modrých nádob označených nálepkou PAPÍR můžete odložit: noviny, časopisy, 
kancelářský papír, reklamní letáky, knihy, sešity, krabice, lepenku, papírové obaly 
(např. sáčky).

Prosím, nevhazujte: mokrý, mastný nebo jinak znečištěný papír, uhlový a voskova-
ný papír, použité plenky a hygienické potřeby.

SKLO
Do zelených nádob označených nálepkou SKLO můžete odložit barevné sklo: láhve 
od nápojů, skleněné nádoby, skleněné střepy – tabulové sklo.

Prosím, nevhazujte: keramiku, porcelán, autosklo, drátěné sklo a zrcadla. 
V některých regionech se již sbírá odděleně bílé a barevné sklo.
Do bílých nádob můžete odhodit bílé (čiré sklo): láhve od nápojů, skleněné nádoby. 

Prosím, nevhazujte: barevné sklo, keramiku, porcelán, autosklo, drátěné sklo a zrcadla.

PLASTY
Do žlutých nádob označených nálepkou PLASTY můžete odložit: PET láhve od ná-
pojů (prosím, nezapomeňte je sešlápnout!), kelímky, sáčky, fólie, výrobky a obaly 
z plastů, polystyrén. 
(V některých regionech se do žlutých kontejnerů označených nálepkou sbírají pou-
ze PET láhve.)

Prosím, nevhazujte: novodurové trubky, obaly od nebezpečných látek (motorové 
oleje, chemikálie, barvy), PVC, podlahové krytiny apod.

NÁPOJOVÉ KARTONY – tato komodita se ještě nesbírá ve všech regionech.
Do nádob s oranžovou nálepkou, oranžových pytlů či speciálních kontejnerů můžete 
odložit stlačené nápojové kartony: krabice od džusů, mléčných výrobků, vín apod.

Prosím, nevhazujte: krabice se zbytky nápojů.

JAK SE ODPADY TŘÍDÍ?
Dnes se již na českém trhu prodává více druhů odpadkových košů 
na tříděný sběr odpadu. Pokud se vám koše do bytu nevejdou, 
můžete je nahradit papírovou krabicí, do které postavíte tři a více 
tašek, ty pak odnášíte do barevných kontejnerů. Každá obec má 
trochu jiný systém sběru tříděných odpadů, proto se, prosím, infor-
mujte na vašem obecním, nebo městském úřadě.

CO SE RECYKLACÍ VYRÁBÍ? 
Výrobky z recyklovaného papíru:
novinový papír, sešity, lepenkové krabice, 
obaly na vajíčka, toaletní papír apod.

Výrobky z recyklovaného skla: 
láhve na minerálky a pivo a jiné skleněné výrobky.

Výrobky z recyklovaných plastů:
výplň zimních bund, zátěžové koberce, zatravňovací 
dlažba, různé pytle, zahradní nábytek, textilní 
a technická vlákna atd.

Výrobky z recyklovaných nápojových kartonů: 
papírová lepenka, stavební desky atd.

CO SE S TŘÍDĚNÝM ODPADEM DÁLE DĚJE? 
Po vysypání barevných kontejnerů do svozového auta 
se vytříděné odpady odvezou na tzv. dotřiďovací linku. 
Odborné dotřídění na jednotlivé druhy materiálů je důležité 
pro jejich další zpracování – recyklaci. 

Recyklace = zpracování odpadu na nové materiály.

DALŠÍ DRUHY ODPADŮ         
Např. kovy, kompostovatelný odpad, objemné odpady, elektro-
techniku, stavební suť, nebezpečné odpady můžete odnášet do 
tzv. sběrného dvora. Dvory mají stanovenu provozní dobu i vy-
mezené druhy sbíraných odpadů – vše zjistíte přímo na vratech 
do dvora nebo se můžete zeptat na svém obecním či městském 
úřadě, popř. u firmy, která u vás sváží odpady.

Pro informace o tříděném sběru ve své obci se, 
prosím, obraťte na svůj obecní nebo městský úřad.

Základní informace o třídění a recyklaci odpadů najdete na:

www.jaktridit.cz
www.tonda-obal.cz

www.ekokom.cz

...NAKLÁDÁNÍ S ODPADY V OBCI

Černá skládka
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/odesláno 12/12 22 do Havlovic/

V září 1952 jsem nastoupil do Rtyně
jako začátečník na I. stupni ZŠ (tehdy
národní, před tím obecné školy). Ne-
řekli mi, že je to záskok za mateřskou
dovolenou; ta paní učitelka se v listo-
padu vrátila a mě přeložili do Havlovic,
odkud odcházel o málo starší kolega na
vojnu. Poznal jsem pana řídícího Ho-
lého, ten učil 1. a 2. ročník, já ve druhé
třídě třeťáky, čtvrťáky a páťáky, od nichž
jsem nebyl starší ani o deset let. Měl to
být klidný školní rok. Pan řídící se chys-
tal do penze a já jsem začínal. Ale dějiny
běžely.

Tuším, že v čítance pro čtvrtou třídu
byl článek „Věrný syn lidu“ o Rudolfu
Slánském. V prosinci toho roku byl
popraven jako „zrádce lidu“. V prosinci
se slavily také Stalinovy narozeniny.
Ten pak v březnu zemřel a záhy po
něm i náš prezident Klement Gottwald,
jehož nejbližším stranickým spolupra-
covníkem byl nedlouho před tím po-
pravený onen Slánský. Prezidentem se
stal Antonín Zápotocký, který koncem
května prohlašoval, že naše koruna je
pevná. 1. června byla měnová reforma.
Vzpomínám, jakou „radost“ měly dě-
ti, když se na jejich školním spoření
stokoruna ztenčila na dvě koruny. Na
výlet do Českého ráje jsme přesto nako-
nec jeli. 

Díky taktním radám pana řídícího
Holého jsem pro začátečníka nelehké
pedagogické úkoly zvládl. Do školy jsem
z domova chodil pěšky, vracel jsem
se obvykle dost pozdě, protože hodně
času mi zabraly opravy dětských pra-
cí. Některé raritní jsem dlouho schová-
val. Vzpomínám mj. na hudební vý-
chovu. Chtěl jsem dětem přiblížit naše
nejslavnější opery, a tak jsem jim vy-
právěl a zpíval Prodanou nevěstu či Ru-
salku. V té jsem naznačoval zpěv od
Rusalky přes ježibabu a prince až po
vodníka. Pak jsem jednou kdesi vypůj-
čil kufříkový gramofon a pustil dětem
z desek operní árie v podání pěvců
Národního divadla. Jeden ze žáčků
mi na to upřímně řekl: „Ale vy jste to
zpíval líp“. On ten gramofon asi dost
chrastil. Polichotilo mi to a ukázalo,
že přímý kontakt učitele s žáky se nedá
nahradit.

Za těch sedmdesát let se změnilo
velmi mnoho, ale myslím, že toto platí
i dnes, v „počítačové době“.

Aleš Fetters

Druhá třída s panem učitelem Fettersem

1 a 2. ročník s panem ředitelem Holým v roce 1952

Celá škola v roce 1952

ŠKOLNÍ ROK 1952–53 – VZPOMÍNKY UČITELE NAŠÍ ŠKOLY
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1987 805

1988 806

1989 798

1990 791

1991 780

1992 807

1993 836

1994 862

1995 868

1996 868

1997 874

1998 887

1999 878

2000 872

2001 868

2002 883

2003 876

2004 869

2005 861

2006 865

2007 899

2008 917

2009 933

2010 950

2011 959

2012 961

2013 964

2014 986

2015 973

2016 976

2017 982

2018 992

2019 990

2020 980

2021 977

2022 998

POČET OBYVATEL
OBCE K 31.12.
DANÉHO ROKU:

První vítání v roce 2023

Barborka Chvojková a Tadeáš Nývlt

Občané narození v roce 2022

Jaroslav Samuel Kachlík
Kamil Dřevecký
Adam Dua
Pavlína Roubíková
Stanislav Charles Tejchman
Vítek Věžník
Mia Zvarová
Eduard Bočan
Dominik Kubeček
Melisa Grňová
Elena Maršíková
Filip Janoušek
Barbora Chvojková
Tadeáš Nývlt

V roce 2022 nás opustili

Miluška Hofmanová
Jiří Čepelka
Růžena Řezníčková
Marie Prokopová
Ladislav Vodička
Jaroslav Kolář
Josef Friebel

Celkový počet obyvatel k 31.12.2022 je 998.



OBČANSKÁ KOMISE



Jednoho dne přišel člen úpického di-
vadelního spolku na schůzi havlovic-
kého fotbalového spolku HAFA, v ruce
držel vodnické oblečení a řekl, že
v Úpici se už nebude hrát nic s vodní-
kem a vodník že patří do Havlovic.

A tak v Havlovicích od toho dne
začal existovat vodník nejen v potocích,
ale i ve skutečnosti ztvárněný mou oso-
bou.

Nejprve to bylo jen na finálovou ne-
děli fotbalového turnaje HAPO, později
na přání hráčů a také návštěvníků tur-
naje z toho byl celý víkend a v době nej-
větší slávy turnaje i kvalifikační týden.

Po celou tu dobu jsem se snažil bavit
přítomné dospělé diváky a jejich děti,
třeba když jsem chodil pro zakopnuté
balóny do řeky Úpy. Samozřejmě jsem
při těchto akcích zažil nejednu veselou,
někdy až komickou příhodu, jako když
jsem byl posazen na velblouda a s ním
doveden doprostřed fotbalového hřiště.
Pak mi řekli, ať slezu; a kdo na tom
seděl, tak ví, o čem to je, když si vel-
bloud nechtěl lehnout.

S postupem času se začaly některé
věci zlepšovat, jako když Pupča (Petr
Řezníček) našel v řece Úpě staré vyho-
zené kolo. Udělal z toho parádní vod-
nickou tříkolku, která vozí děti kolem
hřiště do dneška.

A tak doufám, že vodník v Havlovi-
cích bude i nadále těšit a někdy i trochu
strašit malé i velké návštěvníky naší
krásné obce Havlovice.

Brekeke
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ZPRÁVA OD NAŠEHO VODNÍKA

Setkání Havlovic, rok 2010

Vodníkova svatba

Vodníkovy narozeniny 24. 12. 2022
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V roce 2022 Moto Dědci absolvovali
celkem tři společné výlety. Zúčastnili
jsme se dvou výstav svých pekelných
strojů a nechybělo ani posezení v do-
mácím prostředí.

První výjezd se konal 9. 5. 2022. Po-
časí nám přálo, byl krásný slunečný
den, a tak jsme jeli do Studnice do vy-
hlášeného řeznictví U Vacků na uzené.
Zúčastnilo se celkem 8 členů a myslím,
že si všichni pochutnali. Délka trasy
byla cca třicet kilometrů.

Druhý výjezd byl do Kašova u Kuksu,
a to s noclehem dne 3.–4. 6. 2022. Tento
výlet absolvovalo šest členů a byl pojat
jako relaxační. Na gril jsme dali nějaké
masíčko, klobásky a nechybělo ani pi-
večko. Celková délka trasy byla okolo
padesáti kilometrů.

Další dvě akce se týkaly výstavy našich
padesátikubíkových strojů dne 25. 6. 2022
na 45. ročníku HAPO a dne 23. 7. 2022
na Traktoriádě.

Třetí výjezd byl na celý víkend ve
dnech 8.–10. 7. 2022 do Dolního Újezdu
u Litomyšle, kterého se zúčastnilo sedm
Babetťáků. Na tomto výletě jsme navštívili
světový unikát – PEKLO, který nemá
v Evropě ani jinde na světě obdoby. Na-
chází se nedaleko Hlinska v Čechách
v obci Čertovina. Výjimečná stavba sahá
až do hloubky 12 metrů pod zem, kde jsou
stovky metrů chodeb a jeskyní, k nebesům
pak míří osmi metry. Sice je to atrakce ur-
čená převážně pro děti, ale i my jsme byli
nadšeni. Další zastávka byla v Proseči na
oběd, kde jsme se dozvěděli, že v nedaleké
obci Zderaz se koná výstava veteránů,
a tak následující plán jízdy byl jasný. Na
výstavě jsme měli možnost si prohlédnout
auta a motocykly všech možných značek
jak české, tak i světové výroby, ale ani naše
stroje nezůstaly bez povšimnutí. Tento-
krát naše Babetty zvládly trasu dlouhou
přibližně dvěstěpadesát kilometrů.

Poslední akci dne 1. 10. 2022 vzhle-
dem k nepříznivému počasí jsme mu-
seli změnit, a tak místo výletu nám
poskytl azyl Babetťák Vašek P. Zde jsme
jako občerstvení zvolili maso na lorně
a domácí kramfleky.

19. 12. 2022 se uskutečnila valná hro-
mada v Hostinci Amerika, kde jsme spo-
lečně zhodnotili uplynulý rok a částečně
začali plánovat novou sezónu 2023.

Myslím, že za všechny Moto Dědky
můžu říct, že už se všichni těšíme, až vy-
táhneme své stroje a společně vyjedeme,
ať už někam na delší cestu anebo jen
okolo komína.

Za Moto Dědky Josef Borůvka

Návštěva Pekla Čertovina

Před odjezdem na víkendovu Havlovice u Ameriky

Před ubytovnou s restaurací v Dolním Újezdě

MOTO DĚDCI HAVLOVICE



Předposlední červencové sobotní
ráno nás přivítalo lehkým mlžným opa-
rem, každopádně vyhlídky na počasí
během dne byly krom jedné hrozící pře-
háňky velmi slibné.

Již kolem osmé hodiny ranní začalo
být v Havlovicích poměrně rušno. Po-
stupně se vesnicí začaly linout zvuky
traktorů různých značek a velikostí, po-
čínaje lidově zvaným jednoválcovým
„tékáčkem“ přes Zetory 25 až po nejno-
vější stroje značek Solis, Kubota, Mas-
seyFerguson, John Deere atd.

Kromě organizátorů traktoriády se
začali se svými stroji z blízkého i vzdá-
lenějšího okolí postupně sjíždět ostatní
účastníci 2. ročníku TRAKTORIÁDY.
Vzhledem k postupně se zvyšujícímu
počtu účastníků a zájemců po nultém
a prvním ročníku se organizační sku-
pina rozhodla (po dohodě se starostou
obce Havlovice a TJ Sokol Havlovice)
o přesunutí akce do havlovického spor-
tovního areálu a na přilehlou louku zva-
nou také „Buxbaumka“.

Pro účastníky a diváky z řad veřej-
nosti včetně dětí byla pro tento den
připravena spousta aktivit. Nejmladší
návštěvníci měli možnost řídit za pří-
tomnosti dospělé osoby „zahradní trak-
tor“, s kterým absolvovali vytyčenou
dráhu. Po úspěšném projetí trati ob-
drželi sladkou odměnu. Pro nejmenší
byla připravena šlapací autíčka. Dále
byla možnost vytvořit a namalovat ob-
rázek s tématikou dnešní akce, kdy byl
každý výtvarník zařazen do slosování
o hodnotné ceny. Veškeré tyto aktivity
byly průběžně odměňovány drobnými
cenami a zároveň probíhala registrace
do losování o hlavní ceny. Losování
proběhlo společně s vyhlášením vítězů
všech soutěžních kategorií traktoriády
v odpoledních hodinách.

Během celého dne byly k vidění
ukázky zemědělské techniky společnosti
Agrotip Široký s.r.o, Traktory Hajnice,
štípání dřeva traktorovou štípačkou, vy-
vážecí vleky, stroje značky STIHL, zá-
chranářská činnost a vybavení Báňské
Záchranné Služby Odolov. Resuscitaci
a první pomoc si zde mohl vyzkoušet
každý účastník po celý den. K vidění
byly nejen traktory účastníků a vysta-
vovatelů, ale i motocykly, mopedy a ve-
teráni Havlovického klubu Moto Dědci.

Po prezenci všech 51 účastníků ná-
sledovala společná vyjížďka. Kolona
účastníků vyrazila z havlovického
areálu zhruba kolem desáté hodiny
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Úvodní slova organizátora akce Pavla Borůvky

Přehlídka strojů všech účastníků akce

Krátká zastávka na hradě Vízmburk

TRAKTORIÁDA 2022

(dokončení na následující straně)



ranní směr místní část Popluž, dále pak
přes Podhraď s cílem zřícenina hradu
Vízmburk. Zde byla přestávka pro ob-
čerstvení účastníků (místní stánek nebo
opékání buřtů), mimo jiné bylo možné
absolvovat prohlídku zříceniny hradu
včetně návštěvy expozic. Po plánované ná-
vštěvě se kolona rozjela směr Náchodec
a okolo rybníku Jindra po tzv. „panelce“
zamířila zpět do sportovního areálu.

Dětská kategorie absolvovala slalom
s malou pneumatikou, kdy v cíli na děti
čekala opět drobná odměna. V kategorii
dospělých byla vyhlášena soutěž o nej-
rychlejšího mechanika a silový dvojboj.
V obou disciplínách se hodnotila zvlášť
mužská a ženská kategorie. Soutěž o nej-
rychlejšího mechanika obnášela srov-
nání pneumatik dle velikosti do
pyramidy a výměnu kola na vozíku,
tedy odmontování a při zpáteční cestě
opět přimontování zpět na vozík. O po-
řadí rozhodoval výsledný čas. V silovém
dvojboji šlo opět o nejrychlejší čas v ku-
tálení pneumatiky skrz vytyčený slalom.

Mimo sportovních disciplín byly vyhlá-
šeny mezi účastníky i tyto kategorie,
které posuzovala odborná porota: Nej-
starší traktor, Nejstarší traktorista, Nej-
větší leštěnka, Nejlepší traktor domácí
výroby tzv. Samoděl či Domamont, Nej-
hezčí souprava traktor – vlek a Nej-
vzdálenější účastník.

Celý den se nesl v duchu pohody,
areálem se linula vůně spálené nay
a zvuku klapajících motorů.

Děkujeme všem sponzorům a orga-
nizátorům, kteří tuto akci podpořili.
Obci Havlovice za finanční podporu
a TJ Sokol Havlovice za propůjčení
areálu.

Budeme se na Vás opět těšit 22. čer-
vence 2023 na stejném místě u 3. roč-
níku Traktoriády.

Za Spolek Traktoriáda
Pavel Borůvka
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Občerstvení na hradě Vízmburk

Spolek Kosáčů jako každý rok pořá-
dal Benátskou noc. Tentokrát její jubi-
lejní desátý ročník. Akce se, jako již
tradičně, konala víkend před Svatoja-
kubskou poutí v Úpici, a to 16. července
na louce u Mandle. 

V odpoledních hodinách se na louce
začínali shromažďovat první návštěv-
níci, kteří se na Benátskou noc vydali.
Pro všechny tu bylo připraveno několik
atrakcí. Návštěvníci si mohli na mole
půjčit lodičku a proplout se nad spla-
vem. Odvážnější povahy se pak prošly
po připravené slack-lině, která byla na-
tažena přes řeku. Na té nám svůj um
ukázal i Jiří Máslo, který je ve svém
oboru profíkem. Jako další nám svou
show ukázali parkouristi, kteří, stejně
jako Jirka, předvedli neuvěřitelné vý-
kony.

Překvapením pro děti pak byl přelet
letadel nad loukou, ze kterých padaly
bonbóny.

Jako každoročně i minulý rok nechy-
bělo divadelní představení DAK Havlo-
vice; tentokrát nám zahráli komedii
Policejní stanice, která sklidila velký
úspěch.

Benátská noc 16. 7. 2022

K večeru začala hrát kapela ASITAK,
nejprve k poslechu a v pozdějších hodi-
nách i k tanci. 

Přestože nám počasí v tomto ročníku
příliš nepřálo (neustálé deště se střídaly

se sluncem), návštěvníky naštěstí ne-
odradilo a celá akce se nakonec vydařila.

Za spolek Kosáčů
děkujeme všem, kdo nám pomáhali

a těšíme se opět na příští rok.

(pokračování z předchozí strany)

...TRAKTORIÁDA 2022

BENÁTSKÁ NOC



Na dětský den jsme v areálu za školou
pro děti vytvořili perníkovou cha-
loupku.

Jako každý rok jsme také pomohli
Honzovi Čepelkovi při pochodu Hav-
lovka. Náš stánek jsme měli na krásném
místě v Náchodci. 

V červenci jsme jako každý rok hráli
na Benátské noci, tentokrát zřejmě už
naposledy Policejní stanici. Kvůli akus-
tice a šumu řeky jsme přesunuli jeviště
z druhé strany stanů. To se povedlo a di-
váci slyšeli mnohem lépe, ale ta zima…
v deset hodin bylo na teploměru šest
stupňů. Věta: „Příště uděláme Benátskou
noc v létě“ proto byla více než výstižná. 

Zúčastnili jsme se také pohádkového
lesa u Hájovny. O tom ale jistě infor-
muje podrobněji Aleš Andrš. Rádi jsme
děti potěšili šesti pohádkovými posta-
vičkami.

Trochu s rozpaky jsme chystali Hal-
loweenské odpoledne pro děti s večer-
ním představením Chalupa. Co kdyby
po covidové době lidé s dětmi ne-
přišli… Opak byl ale pravdou. Museli
jsme přidávat další stoly a židle. To po-
těší.

Většina pořádných akcí se každý rok
opakuje. Oslava 45. výročí HAPO v Kul-
turním domě byla výjimkou. Život

někdy provádí věci. Fotbalisti a sokolové
na sebe vezmou roli herce, vlezou na je-
viště, hrají sami sebe. Nutno říct, že
dobře. S pomocí členů divadelního sou-
boru Petry Hübnerové, Zuzany Ko-
pecké, Radky Čápové, Josefa Vlčka,
Milana Menšíka a Vladimíra Míla skli-
dili velký potlesk. Klobouk dolů, vždyť
Hanka Čápová, Pavel Šrámek, Roman
Čáp, Zdeněk Honzera, Miloš Tohola
a Zdenička Duová se ocitli na jevišti
v roli herce poprvé v životě. Hezky to
vyjádřil Miloš Tohola: „Jiní jsou v sedm-
desáti na prkně a já na prknech.“

Ježíšek nám před lety nadělil vodníka
Jardu Dua. Rádi jsme na Štědrý den
pomohli s malou oslavou těchto Jardo-
vých kulatin. 

Jako i minulý rok jsme paní Lence
Čepelkové pomohli ozvučit kapličku.
Koledy si přišlo zazpívat a betlémské
světlo odnést poměrně hodně lidí. Se
vším nám tento vánoční den pomohl
Pavel Šrámek a s občerstvením pak
Yveta Součková a Šárka Šrámková. Dě-
kujeme.

Závěrem si dovolujeme popřát všem
občanům krásný rok 2023 a děkujeme
všem těm, co nám s naším divadlem po-
máhají, jak finančně, tak svým časem.

Za DAK Vladimír Míl
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Příprava na Halloween 5. 11. 2022

Malování kulis na divadelní představení Zkouška na divadelní představení v bývalém obchodě

DIVADLO

Amatérské havlovické divadlo se
v roce 2016 poprvé představilo na Be-
nátské noci hrou o havlovickém vodní-
kovi. Letos se tedy dožijeme sedmého
roku divadelního života. Dalo by se říct,
že jsme absolvovali divadelní školku. 

Rád bych tímto poděkoval všem čle-
nům souboru, kteří divadlo táhnou
celých sedm let. Režisérce Janě Sedláč-
kové, herečkám Radce Čápové, Zuzaně
Kopecké, Petře Hübnerové, Veronice
Mílové, komikovi a zvukaři Milanu
Menšíkovi, vynikající nápovědě Lence
Menšíkové, Josefu Vlčkovi z Libňatova.
Poslední dva roky také Milanu Vodič-
kovi a Kačence Vodičkové. O finance se
nám stará a se vším pomáhá Hela Mí-
lová. Také tři roky s námi hrál Jarda
Dufek. Z časových důvodů už nechce.
Mrzí nás to, ale chápeme to, vždyť v roli
vodníka je v Havlovicích obsazen mno-
hokrát za rok.

Jsou místa v republice, kde se drží
krásné staré tradice. Jedním z nich je
obec Dolní Újezd u Litomyšle. Oslavy
jara se vztyčením májky zde probíhají
ve velkém stylu. Za nabídku podílet se
na programu divadelním představením
jsme byli rádi. Hráli jsme zde Policejní
stanici a dostali nabídku hrát na těchto
slavnostech každoročně.
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První akcí roku 2022 byl Havlovický
jezdecký ples. Protože se začátkem roku
začala rozvolňovat covidová opatření,
myšlenka na uspořádání plesu byla stále
neodbytnější. Jeden člověk nezmůže nic,
ale když je obklopen stejně postiženými
kamarády a rodinou, je možné i ne-
možné. Definitivní rozhodnutí padlo
v půlce února a potom začala jízda: ry-
báři nám přenechali svůj březnový
termín, kapela Pohoda pana Pázlera
z Jaroměře přislíbila zahrát, začalo shá-
nění sponzorů (patří jim náš velký dík)
a prodej vstupenek. Během čtyř týdnů
se vše zdařilo a 19. 3. jsme se sešli na sále
v našem kulturním domě. Nálada byla
výborná, zábava jela naplno až do brz-
kých ranních hodin. Jedinečné mo-
menty zachytil náš výborný fotograf
Marcel Runštuk a můžete si je prohléd-
nout na Facebooku spolku.

Jako odměnu za dobře vykonanou
práci při přípravě plesu jsme si nadělili
výlet do Orlických hor. 22. 5. ráno jsme
nasedli do autobusu a první zastávkou
na cestě bylo alpinum v Sedloňově,
které založil horolezec Jaromír Grulich
v roce 1957 a kde o jeho odkaz a 1000
druhů rostlin z celého světa pečuje paní
Marie Grulichová společně se synem
a vnukem. Cílem naší cesty byl Neratov,
kde jsme si po dobrém obědě prohlédli
známý kostel Nanebevzetí Panny Marie
a potom zdejší pivovar Prorok. A mi-
mochodem… věděli jste, že zdejší pivo
je léčivé, protože se do něj přidává voda
z místního zázračného pramene? Ces-
tou zpátky jsme ještě navštívili poutní
místo v Rokoli s kaplí a léčivým prame-
nem a rozhlednu Šibeník u Nového
Hrádku.

Hned týden na to (28. 5.) jsme naplá-
novali výlet na Jestřebí hory. Sraz prv-
ních účastníků byl v Úpici, přes Rtyňku

JEZDECKÝ SPOLEK NA POPLUŽÍ V ROCE 2022

jsme vyjeli směr Rtyně, kde u pily čekala
další parta výletníků. Další skupinka
se k nám přidala ve Rtyni a poslední
část výpravy se připojila u Lotranda.
Vystoupali jsme přes Odolov k „dělu“
a kolem věznice jsme přijeli na „Pan-
skou“ a k Bílému kůlu. Na Žaltmanu ně-
kteří odvážlivci vylezli na rozhlednu
a mohli jsme odjet směrem k Jestřebí
boudě. Sice jsme na cestu měli bábovku,
řízky i „něco na zahřátí“, ale možnost
dát si teplé jídlo a kávu byla fajn. Posil-
něni jsme vyrazili na cestu domů přes
Markoušovice, Sedmidomí a Kvíčalu. 

Od května do října probíhala v jez-
deckém areálu na Popluží drezurní sou-
středění pod vedením MVDr. Veroniky
Živnové. Vždy jeden víkend v měsíci
měli účastníci všech věkových kategorií
a různého stupně jezdeckého vzdělání
možnost zdokonalit své schopnosti.
Jezdci z blízkého i vzdálenějšího okolí
toho využili a kapacita kurzu byla po
všechny víkendy zaplněná. Sobotní ve-
čery potom patřily přátelským poseze-
ním, kde se hodnotily pokroky, nabyté
zkušenosti i zážitky.

V třetím červencovém týdnu pro-
běhlo letní minisoustředění pro děti.

Hubertova jízda Soustředění

Každý den mohly se svými nebo zapůj-
čenými koňmi pracovat na zlepšení
svých jezdeckých dovedností. Odměnou
za jejich píli byl sobotní tajný výlet
s překvapením. Podle šifrované zprávy
musely najít správnou trasu, na jejímž
konci čekal poklad. Večer proběhlo vy-
hodnocení celého týdne u „táboráku“.

Na podzim jsme se podíleli na pří-
pravě Rtyňské Hubertovy jízdy. Ta se
konala 1. 10. 2022. Hlavními organizá-
tory této akce však byla Stáj Rozinka
manželů Wernerových a Ranč u Blanč
Blanky Čorbové ze Rtyně.

V roce 2023 bychom chtěli v naší čin-
nosti pokračovat. V tradičním ledno-
vém termínu (28. 1.) by se měl konat
ples. Rádi bychom pokračovali ve spo-
lupráci s paní Živnovou a k tomu
bychom rádi přidali i nějaké další vzdě-
lávací kurzy. A protože nejen prací
a tréninkem živ jest koňák, určitě si
dopřejeme i nějakou tu zábavu na vý-
letech.

Na závěr bych chtěla popřát všem po-
řadatelům akcí v Havlovicích, ať mají
kolem sebe vždy ty správné lidi.

Za Jezdecký spolek Na Popluží Jana Prouzová

Ples



Rok se s rokem sešel a ten čas utekl
jako voda. To nás mnohé napadne při
bilancování předešlého roku. 

Zahájení činnosti nebylo v hostinci
Amerika, ale v klubovně OÚ 23. března
2022. Sešlo se 14 účastníků rehabilitač-
ního pobytu v Piešťanech v r. 2021. Pro
připomenutí hezkých chvil se promítal
videozáznam vydařeného týdenního
pobytu. Padla myšlenka uspořádat sou-
sedské posezení na jaře. 

Není divu a tak po covidové odmlce
se senioři sešli 21. dubna 2022 v hostinci
Amerika. Přivítání nového roku nahra-
dilo přivítání jara. Setkání bylo kladně
přijato. Posezení je od toho, aby se me-
zi sousedy pohovořilo a potěšilo při
dobrém jídle a pití. Nechyběla ani živá
hudba. Byl to dobrý start do dalších
aktivit. 

Poznávací výlet do Kutné Hory se
konal 11. května 2022. Tentokrát to byla
pro poznávání lahůdka. Ve středověku
byla Kutná Hora jedním z nejznáměj-
ších královských měst. V roce 1995 se
historické centrum dostalo na seznam
světového dědictví UNESCO. Naši seni-
oři navštívili některé skvosty: katedrá-
lu Nanebevzetí Panny Marie, kostnici
v Sedlci i rozhlednu Kaňk nad městem.
Zážitkovým vrcholem byla prohlídka
Českého muzea stříbra se vstupem do
podzemí středověkého dolu. Historie
nás opět poučila, že máme být na co
pyšní a hrdí. 

Dne 9. června 2022 se konaly VIII.
sportovní hry seniorů Královéhradec-
kého kraje v Borohrádku. Našich 27 se-
niorů posílili svojí účastí i havlovický
vodník a starosta obce. Když tato se-
stava vstoupila do společenského sálu
v Borohrádku, vykouzlila úsměv na tvá-
řích všech účastníků. Havlovičtí senioři
získali celkem 13 medailí, z toho 4 zlaté,
6 stříbrných a 3 bronzové. Již 4. účast na
hrách dokázala, že z celkového počtu
305 soutěžících patřili mezi nejlepší
skupinu sportovců. Všem patří dík. 

Ani úmorné vedro neodradilo bez-
mála 50 seniorů, kteří se 20. července
2022 sešli na Tylově paloučku. Přijeli
i libňatovští senioři se svým starostou.
Svoji účast nevynechal ani náš starosta
a jako vždy přišel s nějakou aktualitou,
týkající se obce. Potěšitelné je, že se po-
prvé objevily nové tváře. Povzbudivé je,
že při přípravě i v průběhu akce se také
zapojili. Oblíbený hudebník svým re-
pertoárem vystihl a dokreslil příjemnou
atmosféru a dobrou náladu.
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21. 4. 2022 – Sousedské posezení v Americe

9. 6. 2022 – VIII. Sportovní hry seniorů Královéhradeckého kraje v Borohrádku

20. 7. 2022 – Sousedské posezení na Tylově paloučku

KLUB SENIORŮ HAVLOVICE V ROCE 2022

(dokončení na následující straně)



14. ročník Olympiády pro starší a dří-
ve narozené ve sportovním areálu v Ha-
vlovicích se konal 8. září 2022. Tři stov-
ky účastníků, 4 disciplíny, nově navá-
zaná přátelství. Naši senioři se také za-
pojili a navíc mnozí kromě soutěžení
pomáhali při organizaci a zajištění ob-
čerstvení. 

Náchod mile překvapil…  tak lze
hodnotit poznávací výlet. Prohlídka ko-
stela sv. Vavřince v centru města. Násled-
ná unikátní výstava připomněla 130 let
historie výroby hodinek v regionu,
hlavně značky PRIM. Zastavení v Muzeu
Náchodska překvapilo svými expozi-
cemi. Návštěva obřadní síně Nové rad-
nice obohatila průvodkyně poutavým
výkladem. Krásná nadčasová řemeslná
a umělecká výzdoba síně je výjimečná.
Poslední zastavení bylo v areálu Malých
lázní v Bělovsi. Nový areál s pítky mi-
nerální vody předznamenává další krů-
ček k návratu věhlasných lázní. 

Bowlingový turnaj seniorů Králové-
hradeckého kraje se konal 4. října 2022
v A-sportu Malšovice v Hradci Králové.
Turnaje se zúčastnilo 14 družstev. Ha-
vlovičtí měli 2 družstva. Celkově obsa-
dili 8. a 12. místo. Naši podali statečné
výkony a bojovali se ctí. Reprezentovali
sebe, naše seniory i obec a to není málo. 

Vánoční trhy v Hradci Králové byly
cílem našich seniorů 9. prosince 2022.
Tématicky se k adventnímu času hodila
prohlídka dřevěného kostelíka sv. Mi-
kuláše ze 17. století. Na Velkém náměstí
se v celém jeho prostoru konaly vánoční
trhy. Někteří využili možnost návštěvy
Bílé věže i s vyhlídkou. Každý si indivi-
duálně zvolil svůj program. Adventní
odpolední výlet vytvořil hezkou atmo-
sféru pro nastávající vánoční čas. 

Výčet akcí roku 2022 ukazuje, jakou
cestou chceme i nadále pokračovat. Vět-
šinu našich aktivit máme dokumento-
vanou na videích, která zveřejňujeme
v kabelové televizi obce. Fotky a články
máme na webových stránkách obce.
Letos jsme začali propagovat naši čin-
nost na celorepublikové platformě i60.cz
pro aktivní seniory. Tam jsme zaregi-
strovaní v sekci klubů. Přejme si i v na-
stávajícím roce společně a ve zdraví
sdílet hezké nové zážitky. Děkujeme
vedení obce za všestrannou podporu
a pomoc.

Ing. Miroslav Malafa
Předseda Klubu seniorů Havlovice

Spolek přátel českého a moravského
folkloru Hořičky v letošním roce ob-
noví po dvouleté nucené pauze česko-
slovenský košt slivovice v Havlovicích.
25. 2. 2023 od 12.00 hod. proběhne
v kulturním domě 14. ročník. K ochut-
návce bude opět připraveno několik set
vzorků domácích pálenek a likérů z ce-
lých Čech, Moravy a Slovenska. Na od-
bornou degustaci všech hodnocených
vzorků se nám podařilo získat větší
počet zkušených degustátorů ze všech
uvedených regionů.

V průběhu koštu bude již tradičně
hrát cimbálová muzika a připraveny
budou i zvěřinové hody.

Zveme všechny milovníky folkloru,
poctivých domácích pálenek, kuchyně
a kultury k účasti na naší akci.

Za pořadatele Zdeněk Mencl
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9. 12. 2022 – Vánoční trhy Hradec Králové

...KLUB SENIORŮ HAVLOVICE V ROCE 2022
(pokračování z předchozí strany)

Vzorky pálenek a likérů připravené
k degustaci

Společná fotka členů sdružení

KOŠT SLIVOVICE



Již 12. ročník se uskutečnil 7. srpna
2022. Program začal ve 14 hod., pro děti
byl připraven skákací hrad a dětská tvo-
řivá dílna. Zde si děti mohly vybarvit
a potisknout lněnou tašku dle vlastního
vkusu. V 15 hod. nastříkali dobrovolní
hasiči na část trati pěnu a mohl se od-
startovat hlavní závod, tj. Běh na běž-
kách 2022. Již před odstartováním jsme
divákům rozdali hlasovací lístky, aby
mohli svým hlasem podpořit své favo-
rity. Diváci hodnotí především nápadi-
tost kostýmů. My pořadatelé navíc hod-
notíme samostatnou kategorii – věk
(nejstarší a nejmladší běžec) a rychlost
(nejrychlejší běžec). 

Závodu se zúčastnilo 23 běžců, což
považujeme za průměr. Kde jsou ty časy,
kdy jsme měli na startu 55 osob? Ale na
druhou stranu, byl i ročník, kdy běželo
jen 12 běžců. Nejvíc záleží samozřejmě
na počasí. Když je vedro nebo prší, tak
je účast menší. Každý běžec je vítán
a stále opakujeme: bez vás by to nešlo!
Tzv. „čumilů“ je vždy spousta, ale běžet
se jen tak někomu nechce. A jak to do-
padlo? Poprvé v historii se na „bedně“
umístili všichni z Havlovic.

1. místo Gorila (Zdeněk Kraus)
2. místo O zelené Máně (Petr Vojtíšek,
Pavel Job a Lucie Jobová)
3. místo Prvorodička (Zdeněk Honzera)
Účastník z největší dálky: Jarka Balcar
z Nového Hrádku v převleku Turista
z Orlických hor
Nejrychlejší účastník: Miloš Tohola
z Havlovic
Nejstarší účastník: Miloš Tohola z Ha-
vlovic
Nejmladší účastník: Hájenka, kterou
porodila během závodu Prvorodička –
viz 3. místo 

Musíme poděkovat i sponzorům za
hodnotné a věcné ceny. Jeden sponzor
se nám nabídl, že nechá vyšít trička
s logem Letních běžek, která jsme ná-
sledně předali účastníkům. Hlavní cena
byla sud piva. Další hodnotné ceny by-
ly chytré hodinky, elektrická tlaková
myčka, poukazy na oblečení, poukazy
na návštěvu restaurací, poukazy na pe-
dikúru, různé reklamní předměty atd.
Myslíme, že pro účastníky běhu máme
vždy krásné ceny. Každý běžec navíc ob-
drží tři pivka nebo tři limonády – záleží
na tom, jaké pití preferuje.

V 16 hod. odstartoval doprovodný
program, a to soutěž O mistra Havlo-
vic – O nejrychlejší rychlovarnou
konvici. První místo vybojovali Pivní

trampové se svým „samovarem“, pod
který přikládali šišky z lesa. Litr vody
dostali do bodu varu za krásných 27 mi-
nut. ☺ Samozřejmě, jde hlavně o zábavu
a smích.

Součástí akce bylo občerstvení a hu-
dební produkce, kterou tentokrát obsta-
rala hudební kapela Duo Hofič z Červe-
ného Kostelce. Počasí nám přálo a akce
se vydařila. Aleš Andrš
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Účastníci běhu na startovní čáře

Šťastná maminka, která během závodu porodila miminko

Na běhu nesmí chybět ani náš vodník

LETNÍ BĚŽKY 2022



Stalo se již tradicí, že na začátku září
připravíme Pohádkovou trasu pro děti
ze širokého okolí. Začali jsme před pěti
lety, kdy jsme 2 roky pořádali Straši-
delný les, a nyní již 3x Pohádkový les,
který je pro menší děti příjemnější a za
sebe mohu říci, že i hezčí. 

Pokud bych měl hodnotit Pohádkový
les 2022 v Havlovicích jedním slovem,
tak mohu říci jen: MASAKR. Návštěv-
nost nám stoupá a musím uznat, že nám
akce přerostla už přes hlavu. Měli jsme
připraveno 300 registračních kartiček
a nestačily. Odhadem 100 dětí šlo bez
zápisu. Pro děti a rodiče byl připraven
asi dvoukilometrový okruh plný po-
hádkových zastávek. Podařilo se nám
sehnat asi 40 osob, které byly rozmís-
těny na šestnácti stanovištích. Děti mu-
sely na každém pohádkovém stanovišti
splnit jednoduchý úkol a po splnění ob-
držely na kartičku razítko, a až poté
mohly pokračovat dál. Po projití celé
trasy byla v cíli pro děti připravena
sladká odměna – balíček sladkostí. 

Letos byly připraveny tyto pohádky:
Pohádková babička, Perníková cha-
loupka, Muchomůrky, Ledové králov-
ství, O sluneční paní, O Červené
karkulce, Skřítci, Rytíř, Jen počkej zajíci!,
Sultán a slon, O pejskovi a kočičce – jak
pekli dort, King Kong, Dlouhý, Široký
a  Bystrozraký, O veliké řepě, S čerty ne-
jsou žerty a Krtek a doktorka + zvířátka. 

Součástí programu byla na startu hu-
dební produkce dětských písniček a na
konci trasy koňský povoz. Nápor dětí
byl tak velký, že koňský povoz zhruba

v půlce časového rozmezí musel odjet.
Koně byli zdrchaní a povoz další děti
svést nemohl. U jednoho stanoviště byli
pro děti připraveni plyšáci a samy děti si
vybraly, jakého chtějí. 

Za organizaci musím říci, že problém
je vždy sehnat dobrovolníky s kostýmy.
Pokud by měl někdo ze čtenářů zájem
nám v následujícím ročníku pomoci,
budeme rádi. Ozvěte se nám. Pro nás je
to poměrně složitá logistická akce, us-
měrnit tolik bytostí, zadat jim úkol, ně-
kterým i sehnat kostým a pak během
akce usměrnit návštěvníky s dětmi. Za
každou pomoc jsme rádi. Byli bychom
i rádi, kdyby nám pomohly ostatní
spolky působící v obci. Zmínil bych

především divadelníky, kteří jsou stá-
lými podporovateli této akce, učitelky
z Mateřské a Základní školy a další sa-
mostatné dobrovolníky. Za spolky, které
by se mohly v následujícím ročníku při-
dat, mne napadají hasiči se Soptíkem,
myslivci s Krakonošem, rybáři s pohád-
kou O zlaté rybce, hradní páni s králem
a královnou nebo fotbalisti s příběhem
o Klapzubově jedenáctce atd.

Akce je velmi populární, jsme za to
rádi. Obdrželi jsme i několik emailů
a textových zpráv, že náš Pohádkový les
je široko daleko ten nejlepší. Tyto
zprávy nás motivují v akci pokračovat
a dále dělat dobrou reklamu obci. 

Aleš Andrš
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Celou akci měl pod palcem Fantomas

Na trase musely děti plnit různé úkoly

Táhli, táhli až řepu vytáhli

POHÁDKOVÝ LES 2022



Obec Havlovice úspěšně rozvíjí spo-
lupráci s Místní akční skupinou (MAS)
Království – Jestřebí hory, o.p.s. Příkla-
dem za všechny je projekt „Cyklostezka
Havlovice“, který byl podpořen při-
bližně třímilionovou dotací čerpanou
prostřednictvím MAS. Díky osvětlené
komunikaci je teď pohyb pěších i cyk-
listů mezi Havlovicemi a Úpicí výrazně
bezpečnější. Místní akční skupina také
pomohla zprostředkovat dotační peníze
havlovickým podnikatelům, podporuje
rovněž aktivity místní školy, Sokola
nebo Sdružení pro Vízmburk.

Stánek Místní akční skupiny Králov-
ství – Jestřebí hory nemohl chybět na
jubilejním 45. ročníku Havlovického
poháru v kopané. Tvořivá dílna Stu-
dentského parlamentu MAS přilákala
poslední červnovou sobotu do havlo-
vického sportovního areálu dvě stovky
dětí. Zájem o malování na textilní tašky
nebo na kamínky byl velký. „Jsme rádi,
že rodiny s  dětmi dorazily. Tatínkové
mohli v klidu sledovat fotbal a malí kum-
štýři dostali velký prostor k umělecké sebe-
realizaci“, pochvaloval si ředitel MAS
Jan Balcar. Tvoření podbarvily dětské
písně, a kdo chtěl, mohl si domů odnést
i nafouknutý balónek s logem MAS. Ve
stánku místní akční skupiny pozdravily
přítomné známé tváře, za všechny mů-
žeme jmenovat našeho basketbalového
reprezentanta Patrika Audu. 

„Je to tu fajn, podobné aktivity roz-
hodně vítám. U dětí rozvíjejí představivost
i kreativitu,“ ocenila nápadité výtvory
dětí ředitelka Mateřské školy Úpice Ji-
třenka Zvelebilová, která do Havlovic
dorazila s vnučkami. Správné fungování
tvořivé dílny zajistili zaměstnanci MAS
a také úžasné pomocnice – Věra Kle-
mentová, Veronika Davidová a Tereza
Kopecká. 

Tělovýchovná jednota Sokol Havlo-
vice a Místní akční skupina Království
– Jestřebí hory potom ve čtvrtek 8. září
2022 společně uspořádaly Olympiádu
pro starší a dříve narozené. 14. ročník
oblíbené sportovně – společenské akce
tradičně hostil havlovický sportovní
areál, kam dorazily tři stovky seniorů
z území MAS. Pořadatelé jako kaž-
doročně zajistili svozové autobusy.
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SPOLUPRÁCE S MAS KRÁLOVSTVÍ – JESTŘEBÍ HORY

Olympiáda pro starší 2022 – zahájení

Olympiáda pro starší 2022 – minigolf

Stánek MAS na HAPO 2022(dokončení na následující straně)



Reprezentanty svých měst a obcí na
místě podpořila řada starostů. Soutěžilo
se v minigolfu, hodu míčkem, skoku da-
lekém a vrhu paličkou nebo válečkem
na cíl. K vidění byly úctyhodné výkony!
„Jsem tu poprvé, je to povedená akce. Sko-
čil jsem skoro dva a půl metru do dálky,
ale píchlo mě ve svalu,“ hodnotil s úsmě-
vem svou premiéru na Olympiádě
Štefan Anděl z Dolní Olešnice. V Ha-
vlovicích dokonce padaly rekordy, do-
mácí olympionik Jiří Drejsl hodil
míčkem do vzdálenosti 40 metrů. „Je to
výborné, jezdíme sem už čtrnáct let, vždy
jsme spokojení,“ pochválila pořadatele
devětaosmdesátiletá Jiřina Řeháková
z Hajnice. Nejstaršími účastníky byli
tentokrát Marta Libotovská (rok naro-
zení 1927) a Alexander Žemlička (1932),
oba dorazili z úpického Senior domu
Beránek. 

Do sportování pod pomyslnými pěti
kruhy se zapojil i Miloslav Tohola ze
spolupořádající TJ Sokol Havlovice,
ve skoku dalekém zapsal výborných
370 centimetrů. „Účastníci byli natěšení,
užívali si to. Chtěl bych poděkovat za
pomoc při organizaci havlovické škole,
úpickému gymnáziu i našemu cyklistic-
kému oddílu Šlapeto za zajištění tradič-

ního občerstvení,“ nešetřil chválou To-
hola.

Přestože meteorologové varovali or-
ganizátory Olympiády před špatným
počasím, hlavní program včetně spor-
tovní části se obešel bez deště. Nakonec
došlo i na vyhlášení tomboly a dopro-
vodný program, který obstaraly tělo-
cvičné jednoty Sokol z Úpice a Čer-

veného Kostelce. V Havlovicích se také
prezentovaly společnosti Barta.bike,
Hvězdárna Úpice, Frolen, Regionální
potravina Královéhradeckého kraje a jsme
Fitness Food Menu Úpice. Záštitu nad
akcí opět převzal krajský radní pro
zdravotnictví Zdeněk Fink.

Petr Záliš,
MAS Království – Jestřebí hory
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Tým MAS na HAPO 2022

Promítací technika a plátno zakoupené Svazkem obcí Jestřebí hory Letní kina se mohla pochlubit vždy vysokou návštěvností

Letní sezóna na území Svazku obcí
Jestřebí hory byla opět ve znamení kin
pod širým nebem.

Promítací technika, kterou Svazek
obcí Jestřebí hory minulý rok pořídil za
podpory Královéhradeckého kraje, byla
i letošní léto využita naplno. Užít si pří-

(pokračování z předchozí strany)

...SPOLUPRÁCE S MAS KRÁLOVSTVÍ – JESTŘEBÍ HORY

PUTUJÍCÍ BIOGRAF V JESTŘEBÍCH HORÁCH

jemný večer s filmem pod hvězdnou ob-
lohou přišly opět stovky lidí. 

Projekt svazku s názvem „Putující
biograf v Jestřebích horách“ má
opravdu smysl. Každý letní víkend se
promítalo a o množství diváků vždy
rozhodovalo hlavně počasí. Lidé mohou

navíc využít promítání v přilehlých sou-
sedních obcích, pobavit se, popovídat si
s přáteli a prohloubit tak kulturní život
na území svazku jako celku. 

Těšíme se na Vás zase za rok!
Hana Bryknarová – kontaktní osoba

pro obce z území Svazku obcí Jestřebí hory



aneb jak Sdružení pro Vízmburk osla-
vilo v roce 2022 kulaté 20. výročí od
svého vzniku

Uplynulý rok byl pro hrad Vízmburk
v mnohém jedinečný. Členové Sdružení
pro Vízmburk připravili hrad během
jara tak, aby sezóna proběhla ke spoko-
jenosti jak pracovníků NPÚ, tak i náv-
štěvníků hradu.

Do nového roku jsme vstoupili pil-
nou prací na zajištění nových expozic,
které byly součástí projektu „Po stopách
společné středověké historie“, který byl
ukončen 31. srpna 2022. Na výroční
schůzi jsme se dohodli na podobě
těchto expozic. Byli osloveni odborní
zhotovitelé a do sezóny jsme tak vstu-
povali s replikou gotického okna, volně
založenou na nálezech z hradu a trojicí
nových vitrín, kde byly instalovány na-
koupené kovářské a keramické repliky
archeologických nálezů z hradu. Během
léta také došlo k dodání nových truh-
lářských výrobků, replik gotického ná-
bytku. Do výstavních prostor přibyly
i nové figuríny v dobových kostýmech a
další drobnosti, dokreslující středově-
kou tabuli. Důležitou součástí hodovní
místnosti je replika středověkých kach-
lových kamen s reliéfy nalezenými v su-
tinách hradu při výzkumu.

Ani členové sdružení nezaháleli
a vlastní prací se jim podařilo vyrobit
dřevěnou podlahu právě v hodovní síni.
Během jarních měsíců uklidili areál
kolem hradu a připravili dřevo na se-
zónu. Novinkou loňské sezóny bylo
každodenní pečení klobás či steaků na
hradním grilu. Průběžně jsme připravo-
vali další kámen ke zdění parkánové
hradby v západní části areálu naproti
prodejnímu stánku. Tuto hradbu se po-
dařilo vyzdít až k dříve vyzděnému
kusu hradby u schodiště. Během roku
také došlo k přesunu veškerého staveb-
ního materiálu, který byl v areálu hradu,
do nově postaveného přístěnku, ukry-
tého za SV plotem hradního areálu
a k očištění stavebního dřeva připrave-
ného k novým projektům, které sdru-
žení čekají v roce 2023.

Sdružení nezahálelo ani s kulturními
akcemi. První akcí byl tradičně Vízm-
burský vejšlap, kde se na hradě sešlo
více než 100 příznivců, kteří popřáli
hradu hodně spokojených návštěvníků
v roce 2022. Sezónu jsme zahájili 14. kvě-
tna Otevíráním sezóny, na které byla
připravena středověká hudba, šermíři
a divadelní představení libňatovských
ochotníků. Během odpoledne na náv-
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̌Nově otevřená expozice na hradě

Ani v roce 2022 se stavební práce na hradě nezastavili

(dokončení na následující straně)

štěvníky také čekali trhovci se svým
zbožím. O týden později vedla kolem
hradu trasa turistického pochodu Vác-
lavice – Havlovice a hrad tak mohl na-
bídnout zástupu turistů občerstvení.
Během května a června hrad přivítal
velké množství školních výletů a umož-
nil tak školákům z okolí nahlédnout do
naší historie. V sobotu 11. června se
konal tradiční dětský den pro všechny
hravé děti. Na hradě pro ně byly připra-
veny atrakce a soutěže, dokonce si děti
vysoutěžily drobné odměny a shlédly
představení úpických loutkářů. 

Na začátku července byly na hradě
připraveny hned dvě akce. První ve svá-

teční dny 4.–6. července, kdy se na
hradě usadila Východočeská kumpanie
a bavila návštěvníky svým táborem
a vystoupením. V rámci této návštěvy se
na hradě usadily pohádkové bytosti
a ukázaly se návštěvníkům večer 5. čer-
vence při strašidelné noční prohlídce.
Další červencová akce se uskutečnila
hned následující víkend, kdy na hradě
vystoupili šermíři ze skupiny Fuente
Ovejuna a muzikant Vojcek. V červenci
hrad přivítal další unikátní návštěvníky.
Do hradního příkopu a na příjezdové
cesty se vešlo přes 40 traktorů v rámci
Traktoriády. Srpen se nesl ve znamení
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Na hradě se po celý rok pořádají pro veřejnost zajímavé akce

Setkání zástupců Královéhradeckého kraje

(pokračování z předchozí strany)

hudby, a tak na hradě proběhl nejdříve
19. srpna večer písničkářů a potom
27. srpna malý hudební festival Hudba
na Hradě. 

V sobotu 17. září hrad potom čekaly
pravidelné Vízmburské slavnosti, kdy
hrad navštívili jak hudebníci a šermíři,
tak i tanečníci. Kulturní sezónu jsme
potom zakončili řemeslnými trhy, pů-
vodně naplánovanými na 15. října. Pro
nepřízeň počasí jsme byli nuceni akci
přesunout na neděli 16. října. Velké pře-
kvapení pro nás bylo, že i tak na trhy
dorazilo obrovské množství návštěv-
níků. I letos jsme pak na hradě přivítali

Mikuláše v doprovodu andělů a celého
malého pekla. Děti si tak mohly přijít
pro koledu a nechat zkontrolovat své
hříšné záznamy.

Během sezóny prezentovali členové
hradního spolku své aktivity i mimo
hrad. Členové byli pozváni na konfe-
renci v Ząbkowicích Śląskich, kde na
návštěvníky čekal kulturní program. Na
dožínkách v Hradci Králové se Sdružení
prezentovalo společně s havlovickým
Sokolem. Místopředseda Sdružení Mgr.
Jaroslav Balcar byl za svou několikale-
tou snahu o záchranu hradu odměněn
medailí Královéhradeckého kraje. Rov-
něž byla záchrana hradu Vízmburk no-

minována na cenu, kterou vyhlašuje Ná-
rodní památkový ústav, Patrimonium
pro Futuro v kategorii záchrana pa-
mátky. Cenu jsme, bohužel, nezískali, ale
hrad Vízmburk i obec Havlovice jsme
tak opět po letech dostali do po-
vědomí široké veřejnosti. V listopadu
jsme prezentovali naši činnost pří-
mo v Havlovicích v kulturním domě.
Zde byl také představen zbrusu nový
film o hradu, který vyrobila Společ-
nost ochránců památek, a jehož pre-
miéra proběhla v hradeckém kině Cen-
tral. 

Během roku jsme uspořádali několik
aktivit pro děti. V červenci se konal pří-
městský tábor, který absolvovalo 22 dětí.
Uspořádali jsme společně s MAS KJH
několik kurzů – Postav si svůj hrad,
Papíroví válečníci, výroba vánočních
ozdob. Ani po konci sezóny jsme však
neusnuli na vavřínech a využili tento
čas k přípravě akcí pro děti na další rok.
Pracujeme na rozšíření nabídky pro
školy a skupiny. 

V tomto roce budeme realizovat pro-
jekt s informačním centrem v Ząbkowi-
cich Śląskich „Turistika věc společná“,
na který jsme získali finance ve výši
1,5 mil. Kč. Projekt musíme opět předfi-
nancovat a během příštího roku peníze
dostaneme. Bude to interaktivní apli-
kace pro mobilní telefony. Návštěvník
našeho hradu v místnostech najde živé
scény z období středověku. Dále bu-
deme ještě opravovat hradbu na vý-
chodní i západní straně hradu. Čekají
nás i další drobné práce na dalším zve-
lebování hradu.

Na závěr chceme poděkovat za fi-
nanční pomoc obci Havlovice, Králové-
hradeckému kraji, městům Úpici, Čer-
venému Kostelci a Rtyni, MAS KJH,
SOJH, firmě Ex Terra a stovkám drob-
ných dárců, bez jejichž pomoci bychom
nemohli realizovat naše smělé plány.
Hrad se stává centrem setkávání náv-
štěvníků všech věkových kategorií. Již
nyní máme připraveno Vízmburské kul-
turní léto na rok 2023. Z široké nabídky
akcí si jistě každý vybere. Děkujeme zde
všem členům našeho spolku, kteří se
již patnáctou sezónu starají o hrad.
Zvláštní poděkování patří panu správci
– Lukášovi Králíkovi za celoroční péči
a starost o hrad.

Zpracovali Lukáš Králík
a Jaroslav Balcar



Milí čtenáři, rok 2022 utekl jako voda.
Jelikož byl téměř „normální“, udála se
v životě našeho spolku spousta věcí.

Díky složité situaci na začátku roku
se nám bohužel nepovedlo uspořádat
tradiční myslivecký ples. Letos jsme
však přesvědčeni, že v únoru se nám to
po dlouhé odmlce povede a navážeme
tak na letitou tradici.

Prvním velkým milníkem v životě
spolku je ochrana srnčat při senosečích.
Je to zhruba 14 dní, kdy každé odpo-
ledne členové a dobrovolníci z řad ve-
řejnosti prochází travní porosty a roz-
misťují pachové plašiče. Již několikátým
rokem úspěšně spolupracujeme se ZS
Svobodné Havlovice, které se podílí na
nákupu pachových plašičů. 

V roce 2022 jste mohli navštívit naše
stanoviště na dětském dnu v Havlovi-
cích. A stejně tak jste se u našeho stánku
mohli občerstvit na pochodu Havlovka.
Tentokráte v lesích u Vízmburku.

Díky finanční podpoře obce Havlo-
vice jsme se pustili do rekonstrukce
chaty na Tylově paloučku. Stěna u vcho-
du do chaty byla už v havarijním stavu
a tak jsme v rámci brigády stěnu čás-
tečně strhli, zateplili a dali do „nového
kabátu“. Uvidíme, jestli bude v nadchá-
zejících letech síla a finance pokračovat
na zbylých stěnách.

Náš spolek ve spolupráci s OMS Trut-
nov hostil v roce 2022 dvě kynologické
akce. První byl jarní svod psů. Přímo
v areálu myslivecké chaty se sešlo velké
množství psích vůdců, jejich čtyřnozí
„miláčci“ byli odborně posuzováni,
především z hlediska exteriéru a splnění
kritérií pro jednotlivá plemena. Tato
akce je poměrně zajímavá i pro veřej-
nost, protože se na ní můžete setkat
s velkým množstvím plemen loveckých
psů na velmi malém prostoru.

Druhou, podstatně organizačně slo-
žitější akcí byly lesní zkoušky ohařů.
I přes poměrně náročné přípravy a naši
spolkovou premiéru lze konstatovat, že
jsme organizaci zvládli a na rok 2023
jsme se pořadateli stali znovu. Proto
pokud budete mít zájem, můžete se při-
jít podívat i na tuto akci. Uvidíte pejsky
a jejich vůdce v akci při provádění lo-
veckých disciplín.

Po poměrně klidném létě přišel pod-
zim s tradičními společnými lovy. V le-
tošní sezóně jsme pořádali dvě akce.
Jednu na Tylově paloučku a druhou
v kulturním domě v Maršově, kde jsme
se pokusili navázat na tradici Posled-
ních lečí. Trošku nás mrzelo, že nás nav-
štívilo tak málo hostů z řad veřejnosti.
Akce totiž byla velmi zdařilá a hudba
hrála do 01.00 hod. Servírovali jsme
guláš, masovou směs a sekanou. Někteří
hosté služeb kuchyně využili i vícekrát.
Obě akce se lovecky povedly a tak bylo
večer vždy co slavit.
Rád bych poděkoval všem, kteří se ak-

tivně podíleli na ochraně zemědělských
plodin při vzcházení a dále pak po celý
rok až do sklizně. Je to každoroční akti-
vita, kdy se po nocích snažíme uchránit
především kukuřice a někdy je to fy-
zicky i časově velmi náročné.

Samozřejmě neustále se snažíme bu-
dovat a renovovat myslivecká zařízení.
Během roku jsme umístili další krmelec,
kazatelnu a několik posedů. Další jsme
úspěšně uklidili. V krmelcích pravidelně
přikrmujeme ovsem, od letošního roku
přidáváme pro lepší výživu do krmení
minerální doplněk pro zvýšení vitality
srnčí zvěře. Dále zvěři předkládáme kaš-
tany (děkujeme ZŠ Úpice – Lány za spo-
lupráci při jejich sběru), sušené jeřabiny,
letninu apod.

V předcházejících letech jsme na sa-
mokrmítka umístili letáky s informa-
cemi, co je vhodné zvěři předkládat.
Prosíme všechny, kteří se nám snaží bez
našeho vědomí s krmením pomáhat,
aby si leták přečetli a postupovali podle
něj. Za správné dodržování Vám zvěř
bude vděčná.

Děkuji tímto všem členům za práci
pro spolek a samozřejmě i rodinným
příslušníkům, bez jejichž shovívavosti
a tolerance by nebylo možné koníček,
jakým myslivost je, provozovat.

Moc děkujeme Obecnímu úřadu Ha-
vlovice za finanční podporu, Zeměděl-
ské společnosti Havlovice a Českému
rybářskému svazu Havlovice za dobrou
spolupráci a dalším subjektům za pod-
poru naší činnosti.

Již nyní vyhlížíme rok 2023, ve kte-
rém nás dozajista čeká spousta akcí
a zážitků.

Myslivosti zdar!
Jan Nývlt
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Rekonstrukce chaty na Tylově paloučku Posuzování jezevčíka na jarním svodu

Další nová kazatelna
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V říjnu jsme uskutečnili výlet do
Dvora Králové, kde jsme navštívili ZOO
plnou dýní a strašidel. Podzimní víken-
dovka se uskutečnila na Havlovických
klubovnách. Během víkendovky jsme
toho stihli opravdu hodně. Jít na houby
a cestou si dát svačinu v jabloňovém
sadu. Kolem oběda jsme byli na hradě,
kde jsme si opekli buřty a zahráli
schovku. Potom jsme seběhli dolů na
plovárnu, kde jsme uvařili výborný čaj
z přírodnin a trávili oběd během krás-
ného počasí.

Listopadová drakiáda se kvůli větr-
nému počasí proměnila v závod v běhu
z kopce s drakem za sebou. Když byli
všichni dostatečně vyběhaní, přesunuli
jsme se do kluboven, kde se všichni
ohřáli čajem a zahráli si deskové hry. 

Předposlední akcí byla vánoční schůz-
ka. Navštívili jsme krmelec a udělali vá-
noce i zvířátkům, ocenili nejzajímavější
cukroví, vyrobili si ozdobičku na stro-
meček a za krásné výzdoby a koled si
zahráli na tajného Ježíška, kdy jsme si
každý náhodně vylosovali jeden vyro-
bený dáreček.

Úplně poslední akcí roku 2022 bylo
donesení betlémského světla do kap-
ličky, kde se jako každý rok zpívají ko-
ledy. Závěrem bych chtěl moc po-
děkovat obci za podporu, díky které
jsme mohli pořídit nový stůl do žluté
klubovny a krásnou kuchyňskou linku,
která opět usnadní a zkvalitní program
skautům z Havlovic hlavně při víken-
dových akcích. Doufám, že si všichni
členové oddílu tento rok užili stejně
jako my vedoucí a těšíme se na další
dobrodružství.

Za 3. oddíl
„Medvědi“ Havlovice

David Vlček – Veve

Světlušky při stavbě svého stanu Zapalování závěrečného táboráku

SKAUTSKÝ ROK 2022 OČIMA SKAUTŮ Z HAVLOVIC

3. oddíl na táboře v Ruprechticích

V lednu se uskutečnila oblíbená akce
s rodiči, a to výlet na Junáckou vyhlídku,
která se nachází v Broumovských stě-
nách. I když byla účast poněkud malá,
akci si jak děti s rodiči, tak i vedoucí
moc užili. 

Březen byl ve znamení vzdělávání
našich rádců v celém středisku. Přes
ústředí Junáka jsme si objednali semi-
nář o družinovém systému, který se sna-
žíme u nás v oddíle zavést. Děti se
zúčastnily střediskového kola závodu
vlčat a světlušek, který se konal na stře-
diskových klubovnách ve Rtyni. Jaro
jsme ukončili tradiční střediskovou
smrtkou. S bratry a sestrami ze Rtyně
jsme se potkali na plovárně, kde jsme
smrtku vhodili do řeky a zahráli si
spoustu her.

První víkendovka se uskutečnila v po-
lovině května, kdy jsme vyrazili do
skautských kluboven v České Skalici.
Děti si nejvíce užily hru po městě, kde
se vžily do role kurýrů jídla a musely si
dobře rozplánovat množství objednávek
a ty strávníkům co nejrychleji doručit.
A ještě jsme stihli výlet do Ratibořic,
kde jsme si prohlídli zámek a celé Ba-
biččino údolí.

Vrcholem každého skautského roku
je samozřejmě letní tábor. V tomto roce
byly už po druhé v našem středisku tá-
bory z kapacitních důvodů rozděleny,
a to na 1. chlapecký oddíl ze Rtyně,
2. dívčí oddíl ze Rtyně a náš 3. oddíl.
Společně s holkami jsme vyrazili do na-
šich zamilovaných Ruprechtic. Tento-
krát bylo úplně vše na nás – od stavby
tábora, do které se zapojili i ti nejmenší,
až po každodenní nástrahy táborových
dní. Letošním symbolickým rámcem
celotáborové hry bylo Městečko záhad,
inspirované stejnojmenným seriálem.
Na děti čekala spousta záhad a zálud-
ností, se kterými se musely v týmech
vyrovnat. Na konci tábora jsme od dětí
slyšeli spokojenou zpětnou vazbu, takže
tábor považujeme za povedený. 

Závěrem prázdnin jsme uspořádali
na louce u Mandle sportovní odpoledne
zaměřené na nábor nových členů.
Nábor se podařil a vznikla nám nej-
mladší družinka našeho oddílu. Jmenují
se Lupínci a jsou smíšenou družinou
pěti holek a jednoho kluka ve věku 6
a 7 let. Všichni si začátky skautování
užívají plnými doušky a jsou zapáleni
do všech činností. 



Rok 2022 u hasičů v Havlovicích
Po dlouhých měsících restrikcí a řady

omezení jsme se během roku „vrátili do
hasičského života“. Začátek roku byl
ještě ve znamení omezení setkávání více
lidí, a proto také neproběhla naše vý-
roční valná hromada. 

Postupné uvolňování proběhlo
během měsíce února. Před námi stálo
rozhodnutí, zda pořádat tradiční hasič-
ský ples. Během čtrnácti dnů se poda-
řilo vše zařídit, připravit a rozprodat
vstupenky. Ples začal ve víru tance ná-
sledován výborným jídlem, bohatou
tombolou, slosovatelnou vstupenkou
a vrcholem bylo vystoupení dvou dam,
mistryň ČR v tancích u tyče. Nejen pán-
ské osazenstvo se skvěle bavilo. 

Po dvouleté odmlce jsme pořádali
30. dubna Pálení čarodějnic. Trochu
jsme upravili časový program oslav Fi-
lipojakubské noci a pro občerstvení
jsme poprvé využili opravenou dřevě-
nou boudu na hřišti. Akce byla všemi
stranami velice kladně hodnocena
a pro příští roky máme ještě další ná-
pady pro její zdokonalení. 

Během jarních a letních měsíců již
následovaly pro nás tradiční akce. Účast
na dětském dni, ukázky naší techniky
pro školu, školku a dětské tábory a zho-
tovení pěny na letním běhu na běžkách.
Jedna akce se však letos „vymykala z nor-
málu“. V průběhu jara jsme byli osloveni
p. Milošem Toholou (hlavním organizá-
torem 45. výročí fotbalového turnaje
HAPO) o pomoc s vrcholem této akce
a to hasičskou fontánou, do hudby spo-
jenou s velkolepým ohňostrojem. 25. čer-
vna se nám podařilo soustředit 8 ha-
sičských sborů, 6 cisternových automo-
bilů, 5 stříkaček a zhruba padesátku
hasičů k pořádání této akce. Za velké
účasti přihlížejících diváků a přízni po-
časí vše vypuklo ve 22.00 hodin. Fon-
tána s ohňostrojem byla bezesporu
povedená. 

Co se nám v letošním roce dále po-
dařilo, byla díky našim mladým hasi-
čům a hasičkám hojná a velice úspěšná
účast na soutěžích v požárním sportu.
V průběhu léta jsme se zúčastnili řady
pohárových soutěží a dále několika sou-
těží zařazených do seriálu Východoče-
ské hasičské ligy, Podorlické ligy a také
Extraligy v požárním útoku ČR.  V po-
hárových soutěžích se nám velice dařilo
a na soutěžích ligových postupně vy-
strkujeme pomyslné růžky a sbíráme
drahocenné zkušenosti. 
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(dokončení na následující straně) Výstavba hasičského přístřešku

Požár patrové budovy

Návštěva pražského letiště



Od září jsme se intenzivně věnovali
přístavbě naší hasičské zbrojnice. Vzhle-
dem k nedostatku místa a plánovaným
dalším úpravám v hasičské zbrojnici
jsme potřebovali přesunout část tech-
niky do přístavby. Celou stavbu jsme re-
alizovali svépomocí, kde naši členové
odpracovali stovky brigádnických
hodin. Vše se zdárně podařilo a stavba
byla začátkem prosince zkolaudována.
V nové garáži bude uložená část mate-
riálního vybavení, historické stříkačky
a parkovat zde bude motorová čtyř-
kolka s přívěsem. 

Odměnou za pomoc a činnost ve
sboru byl pro členy výlet. Díky kontaktu
jednoho z našich členů se nám podařilo
zajistit ojedinělou exkurzi u hasičů na
Pražském letišti. Po odbavení jsme se
přesunuli na dvouapůlhodinovou pro-
hlídku hasičské zbrojnice a zázemí ha-
sičů. Závěrem prohlídky jsme se projeli
hasičským speciálem po letišti. Naše
další cesta směřovala do pivovaru Kozel
ve Velkých Popovicích. Zde jsme se po-
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Přehled výjezdů jednotky dle kategorií:

TYP UDÁLOSTI Počet účastí Celkový čas

OSTATNÍ POMOC 1 0:11

PLANÝ POPLACH 2 1:06

POŽÁR 14 26:45

TECHNICKÁ POMOC 9 5:09

ÚNIK NEBEZPEČNÉ LÁTKY 1 2:48

CELKEM ZA JEDNOTKU 27

silnili obědem, během prohlídky ochut-
nali pivo přímo z tanku a plni dojmů
z celého dne jsme se přesunuli do hos-
tince U Lávky v Havlovicích, kde jsme
v nočních hodinách výlet zakončili.
Výlet se velice vydařil a všichni ho hod-
notili kladně. 

A teď pár slov k výjezdové jednot-
ce. Zde je organizováno 18 členů. Pra-
videlně se účastní školení a dalších
důležitých vzdělávacích aktivit. V letoš-
ním roce jsme se školili v práci ve výš-
kách a nad volnou hloubkou a dále
v rozšíření našich zdravotnických zna-
lostí. 

V letošním roce jednotka zasahovala
u 27 událostí. Jedná se o značný nárůst
událostí zejména požárů, kterých bylo
14. Dvakrát jsme byli povoláni k požáru
skládky v Bohuslavicích, kde jsme strá-
vili více jak 10 hodin. Dále několik vět-
ších požárů nás prověřilo v Úpici a dal-
ších okolních obcích. 

Jednotka dále zasahovala u technic-
kých pomocí s transportem pacienta do
sanitního vozu ZZS HK. 

Závěrem této zprávy bych chtěl velice
poděkovat všem členům a členkám i ro-
dinným příslušníkům, kteří se svým
volným časem podíleli na zajištění akcí
pořádaných nejen sborem dobrovol-
ných hasičů, dále pak na údržbě a opra-
vách techniky a na jiných akcích spo-
jených s hasiči. Poděkování dále patří
všem členům soutěžního družstva a dě-
tem, kteří reprezentují naše SDH a obec
Havlovice na soutěžích v požárním
sportu. Nemalé poděkování patří našim
sponzorům, kteří nás v naší činnosti
podporují nejen finančními, ale i mate-
riálními dary. Hlavní poděkování patří
Obecnímu úřadu v Havlovicích, v čele
s bývalým starostou Ing. Pavlem Dvo-
řáčkem a současným starostou Marti-
nem Kultem, za nemalé finanční pro-
středky, bez kterých bychom tuto práci
nemohli vykonávat. 

To byl rok 2022
Martin Dvořáček

velitel JSDH Havlovice

Požární útok



V uplynulém roce 2022 se zase mohli
vrátit do dříve zajetých kolejí. Co se jim
podařilo zvládnout?

Zahájili činnost v novém roce Tříkrá-
lovou sbírkou, při které se podařilo vy-
brat do pokladniček úžasných 20 214 Kč.

Dále pak účast v soutěži Požární
ochrana očima dětí – kreslili obrázky,
které poslali do okresního kola soutě-
že. V soutěži uspěli Emil Kraus, Adam
a Jindra Kopřivovi a Bára Tomanová.
Gratulujeme.

V březnu se soutěžilo ve vázání uzlů.
Nejrychlejší uzlovači Bára s Ivetou
potom reprezentovali kolektiv na závo-
dech v Radvanicích, které se konaly
26. 3.

V sobotu 23. dubna jelo několik mla-
dých hasičů na Memoriál Ivany Valno-
hové do Malých Svatoňovic. Děti se
umístily takto: Nikola – 1. místo ve své
kategorii, nejlepší mezi staršími chlapci
byl 20. Adam, mezi staršími dívkami
skončila 17. Bára.

V sobotu 8. května se zájemci zúčast-
nili závodů jednotlivců ve Vlčicích
na hřišti. Nikola získal 1. místo. Nejlepší
mezi přípravkou skončila jako 6. Eliška,
mezi mladšími chlapci Kryštof, mezi
staršími chlapci Honza, mezi staršími
dívkami Denisa jako 9.

Děti se opět zúčastnily také akce
Český den proti rakovině. Ve středu 11. 5.
roznášely po vsi žluté kvítky a letáčky
s informací o prevenci nádorových one-
mocnění. Podařilo se vybrat a odeslat
na účet sbírky pěkných 6 683 Kč.

Předposlední víkend v květnu mělo
soustředění družstvo starší kategorie,
doplněné pro nemoc i těmi nejmlad-
šími, s přespáním v hasičárně.

Týden na to proběhlo okresní kolo
hry Plamen v Havlovicích na hřišti.
Děti plnily disciplíny útok CTIF, štafeta
4x60 m, štafeta CTIF, štafeta dvojic a po-
žární útok. Družstvo celkově obsadilo
7. místo.

Před letními prázdninami si užily ak-
tivit ve sportovním areálu (trampolínu,
minigolf a ping-pong).

Po prázdninách se scházely jako ob-
vykle v pátek a trénovali na blížící se zá-
vody požárnické všestrannosti –
Libňatovský pohár, kde hlídka kategorie
mladší i starší získaly 6. místo. V okres-
ním kole ZPV reprezentovala SDH Ha-
vlovice hlídka kategorie starší, opět
pro nemoc doplněná i mladšími, kte-
rá skončila pravděpodobně na 8. místě
(byl trochu zmatek ve výsledcích). Sou-
těžila letos také hlídka kategorie doro-
stu – smíšená z kluků a holek – která
získala 1. místo jakožto jediná ve své
kategorii.

Zájemci se i na podzim vydali na zá-
vody v „Šedesátkách“ do Radvanic 11. 9.
a 1. října na „Hornolánovské šedesátky“
– závody v běhu na 60 m s překážkami.
Nikola Pavlásek získal dvakrát 1. místo,
v kategorii mladší dívky Ema 19. a 22.
místo, starší dívky Denisa 7. a 10. místo
a Iveta 13. místo; v kategorii mladší
a starší chlapci reprezentovali Kryštof
na 7. místě a Honza na 12. a 25. místě.

V říjnu všichni vyrazili na Králův
kopec pouštět draky. Bohužel zrovna
téměř nefoukalo a dokonce začalo pršet,
tak draci dětem létat vůbec nechtěli.

Letos se mladým hasičům podruhé
podařilo zapojit se do sbírky dárků pro
děti z chudých rodin, dětských domovů
apod. – Krabice od bot. Naplnili tento-

krát 7 krabic nejrůznějšími dárečky pro
3 kluky a 4 slečny.

Mikuláš s čertem a andělem je nav-
štívil na schůzce v tělocvičně již 2. 12.
a přinesl jim balíčky s dárečky.

Týden před Vánoci se sešli v hasi-
čárně na společném přespávání s nadíl-
kou. Tvořili vánoční přání, dárečky,
ozdoby. Společně ozdobili stromeček,
ochutnali cukroví, ovoce, oříšky a také
si rozdali pár drobných dárečků. Ráno
k snídani měli vánočku a štrůdl od ma-
minek. Potom zašli s myslivcem ke kr-
melci přilepšit zvířátkům. Na sněhové
nadílce si cestou užili trochu legrace
a po návratu do hasičárny se rozešli
domů.

Děkujeme všem, kteří dětem pravi-
delně věnují svůj volný čas a energii.

Jitka Hofmanová, hasiči SDH Havlovice
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Štafeta dvojicŠtafeta 4x60 m

Závody jednotlivců – Vlčice
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Havlovický fotbalový svaz v roce
2022 uspořádal tradiční žákovské tur-
naje v malém fotbale, kterého se zúčast-
nili žáci obou základních škol z Úpice,
dále ze Rtyně v Podkrkonoší a Malých
Svatoňovic, a také žáci SOŠ a Gymnázia
Úpice. Všechna utkání se odehrála v ha-
vlovickém sportovním areálu. Vítězové
i poražení si přišli na zajímavé ceny od
našeho svazu. Především jsme ale rádi,
že jsme si ověřili, že fotbal mají zájem
hrát i mladí sportovci a že se mezi všemi
týmy našli velmi šikovní chlapci, kteří
se při případném rozvoji svých talentů
mohou stát oporami fotbalových od-
dílů.

V rámci tradiční hlavní ligy se letos
odehrály pouze přátelské zápasy, z nichž
nebyla ustanovena dlouhodobá soutěž.
Tyto zápasy se staly odrazovým můst-
kem pro sezónu příští, od níž si sli-
bujeme znovu rozehrání dlouhodobé
soutěže v novém zápasovém formátu.
Vítězem ligového poháru se stal tradiční
tým Ležák Česká Skalice, díky čemuž si
tento oddíl vybojoval účast na turnaji
Českého národního poháru. V Plzni
hráči Ležáku odehráli tři vyrovnané zá-
pasy s celky Brna (1:1), Blanenska (1:2)
a Kolína (2:3) a ukázali ostatním, že
jsme v našem regionu rozhodně fotbal
hrát nezapomněli.

V senior lize, v níž nastupují hráči ve
věku nad 40 let, se už tradičně mezi
sebou utkávaly kolektivy Červeného
Kostelce a Havlovic. Během šesti tur-
najů hráči odehráli hned 18 zápasů,
v nichž se o fous lépe dařilo červeno-
kosteleckým Kopáčům.

Havlovický fotbalový svaz prošel
v roce 2022 výraznými změnami, které
se týkají především jeho vedení. Po od-
stoupení bývalého předsedy a později
výkonného činovníka Jaroslava Kociána
bylo prvotním úkolem ustavení nového
vedení. To se naštěstí v závěru roku po-
dařilo.

Velkou roli v tomto sehrál havlovický
sportovní nadšenec Miloslav Tohola,

který se snaží zachránit činnost celého
svazu. Ta byla po roce 2020 velmi
utlumena. Důvodů k výše zmíněnému
útlumu je bohužel více – klesající zájem
o tento kolektivní sport na úrovni ma-
lého fotbalu. Velkou měrou k tomu bo-
hužel přispěly také roky, kdy byl sport
utlumován v rámci zdravotnických opa-
tření.

Věřím však, že se v současné době za-
čalo blýskat na lepší časy. Svazu se
podařilo ve velmi omezeném počtu či-
novníků uspořádat výše zmíněné akce
a zaznamenali jsme úspěch zejména
v rovině organizační. V závěru roku se
nám totiž podařilo navázat spolupráci
s týmy, které hrají obdobnou soutěž
v nedalekých Velkých Svatoňovicích
a které by se měly do havlovické ligy za-
pojit už letos, a tím ji významně rozšířit
a oživit. Velkým cílem pro náš svaz totiž
v roce 2023 bude znovurozjetí skomíra-
jící hlavní soutěž, která se na Úpicku
dlouhé roky hrála. Kromě toho jsme už
v lednu obnovili Úpský pohár v úpické
tělocvičně a plánujeme uspořádat opět
také turnaje pro děti.

Tak uvidíme, zda se nám naše plány
podaří splnit. Všem, kteří se do našich
soutěží zapojí, moc děkujeme. Děku-
jeme také všem, kdo nás podporují!
Přeji vám úspěšný rok 2023.

Jaroslav Pich, předseda svazu
ZŠ Úpice Lány – vítěz turnaje mladších
žáků

Vyhlášení výsledků

Zápal při hře nesmí chybět
HAVLOVICKÝ SVAZ

MALÉHO FOTBALU z.s.

HAVLOVICKÝ SVAZ MALÉHO FOTBALU V ROCE 2022

ZŠ Rtyně v Podkrkonoší – vítěz turnaje
starších žáků
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Rok 2022 začal ubíhat poklidným
tempem. V zimních měsících využí-
váme ke sportu především naši tělo-
cvičnu. Od září do června se zde schází
všechny věkové kategorie sportovců.
Zima byla mírná, takže se na asfaltovém
hřišti led vůbec neudržel a bruslení bylo
tudíž nemožné. Zato tenisté mohli vy-
užít kurty již počátkem března. V únoru
a březnu využívají hřiště s umělým po-
vrchem mladí i starší fotbalisté z Úpice.
Mezi prvními venkovními aktivitami
jsou tradičně první vyjížďky Šlapeťáků
do okolí. 

Na 29 vyjížďkách po našem okolí se
snažili Šlapeťáci navštěvovat jak histo-
rické, tak přírodní zajímavosti: zříce-
nina zámku Starý Rokytník, obnovený
hrad Vízmburk, zámky ve Chvalkovi-
cích, Ratibořicích, Náchodě, rozhledny:
Žernov, Žaltman, Markoušovice, Ba-
runčina vyhlídka s dendrologickou za-
hradou u Hořiček, Kryštofovy kameny
u Odolova, přírodní rezervace Dubno,
vodní nádrže Dolce a Rozkoš. Vyjeli si
i za hranice, tentokráte do Kudowy
Zdróje na pstruhy. V loňském roce na-
jezdili takřka 1000 km. Na letní dovole-
nou tentokráte vyrazili do Litovelského
Pomoraví. Během týdne v srpnu navští-
vili hrady a zámky Sovinec, Šternberk,
Bouzov, arboretum Makču Pikču, Mla-
dečské jeskyně v Javoříčsko-Mladeč-
ském krasu, hanácké moře (pískovnu
Náklo), ale i hanácké muzeum v přírodě
či muzeum tvarůžků v Lošticích.

Počátkem dubna došlo k rozsáhlé
opravě tenisových kurtů. Veškerý písek
byl vysán, koberec vyčištěn a zasypán
novým čistým pískem. Tato akce stála
180 tisíc Kč. Hřiště s umělým povrchem
bylo vybudováno v roce 2005 a již
volalo po generální opravě. Tenistům
i ostatním sportovcům se od té doby
hraje daleko lépe.

V dubnu byl zahájen také celoroční
minigolfový turnaj Minigolfová Tour,

(pokračování na následující straně) Vítězné mužstvo Havlovic

Šlapeťáci na výletě

Pravidelné turnaje v minigolfu



které se vloni zúčastnilo celkem 22 spor-
tovců. Ze 7 turnajů vzešel celkový vítěz
Tomáš Lokvenc s celkovými 263 body,
na druhém místě se umístil Miloš To-
hola s 255 body a třetí místo čekalo na
Pavla Friedeho s 247 body. Po vyhlášení
celkových výsledků následovalo dne
9. října v klubovně posezení s malým
občerstvením. 

V sobotu 21. května se konal již
33. ročník pochodu Václavice–Havlo-
vice. Pochod má již několik let dva
starty. Vychází se z Václavic, ale také
z náchodského náměstí. Všechny trasy
se potkávají na Špince a poté trasa po-
kračuje přes Vízmburk do Havlovic. Na
hradě obsadila pódium opět kapela Do-
mamazec a zde na hřišti byla také živá
hudba, která potěšila unavené turisty.

Zimní soutěže dětí se neuskutečnily.
V okresním kole květnové atletické sou-
těže v Trutnově se zúčastnily 3 před-
školní děti a 2 starší žáci. Předškolák
Jakub Kulda obsadil 3. místo, starší žáci
Jakub Balcar – 1. místo a Lukáš Vodička
– 3. místo. Oba postoupili do krajského
kola v Týništi nad Orlicí.

Neděle 12. června 2022, to je datum,
kdy se opět probudil k životu volejba-
lový turnaj v Havlovicích. Byl to vlastně
1. pocovidový ročník, jinak 31. ročník
turnaje, který měl poslední dva roky
pauzu. Narychlo uspořádaný ročník si
vychutnalo 5 smíšených družstev. No-
váčky byli Bůčci z Paky, kteří byli mi-
le překvapeni, kam to vlastně přijeli.
Dobrou náladu si udržovali mimo jiné
i hrou na kytaru a zpěvem, čímž zase
mile překvapili nás. Počasí přálo, slu-
níčko hřálo. O vítězi nakonec rozhodlo
skóre ze vzájemného zápasu mezi
družstvy Zatraceně nabitý a Čamíci –
remíza 1:1 a body 44:43.

V sobotu 25. června se konala nej-
větší akce loňského roku – jubilejní
45. ročník Havlovického poháru. Akce
s oficiálním názvem HAPO / PROSS
SPORT se zúčastnilo 24 mužstev. Mezi-
národní punc akci dodala účast pol-
ského týmu Pub gól Jelenia Góra.
HAPO nabídlo i bohatý doprovodný
program, který přilákal spoustu diváků. 

Po úvodním ceremoniálu si vzal
slovo vzácný host prezident Světové fe-
derace malého fotbalu Filip Juda. „Pořa-
datelům havlovického turnaje děkuji za
propagaci malého fotbalu, přeji úspěšné
zvládnutí jubilejního ročníku HAPO i těch
dalších, které snad budou pokračovat
i v následujících letech“, řekl při zahájení

turnaje Filip Juda. Na závěr své návštěvy
předal hlavnímu organizátorovi všech
odehraných ročníků Milošovi Toholovi
zlatou kopačku světové federace za ce-
loživotní propagaci malého fotbalu. 

Následovaly zápasy v šesti kvalifikač-
ních skupinách, v každé z nich byly čtyři
týmy. Už během dopoledne se rozjel bo-
hatý doprovodný program hlavně pro
děti. Místní akční skupina (MAS) Krá-
lovství – Jestřebí hory, o.p.s. měla ve
svém stanu připraveno malování na
tašky, obličeje i kamínky. Více než dvě
stovky dětí se tu mohly vyfotit s velkým
slonem nebo vodníky, které vyrobily
děti z okolních škol a školek. Hlavním
hostem letošního ročníku byl basketba-
lový reprezentant Patrik Auda! V Ha-
vlovicích se hráč japonské Jokohamy
představil jako velice skromný sporto-
vec. 

V průběhu odpoledne byla pro děti
zdarma k dispozici obří nafukovací ho-
rolezecká stěna, velký míč s vnitřní
trampolínou a mnoho dětí neustále ob-
léhalo stánek MAS. Při několika přele-
tech letadla padaly z nebe nejen
bonbóny, ale pro dospělé také panáky
různých příchutí. Točilo se kolo štěstí
a vydáno bylo přes tři sta cen, když vy-
hrával každý. Také bohatá tombola byla
velkou atrakcí. 

Ve vyřazovacích bojích se nejvíce da-
řilo mužstvu FC CubaLibre Trutnov
a domácímu týmu HAFA Havlovice.
Hráči domácího celku v nových oran-
žových dresech postoupili do finále bez
jediné inkasované branky, v šesti zápa-
sech zapsali impozantní skóre 30:0! 

Oba finalisty doprovodili na trávník
malí fotbalisté a nadějné fotbalistky
z úpické přípravky, v rukou měli sym-
bolicky 45 nafouknutých balónků. Do-
mácí nezaváhali ani v sedmém zápase
a po celodenním téměř dvanáctihodi-

novém maratonu zvedli po dlouhých
devatenácti letech nad hlavu ikonickou
trofej, osmnáct kilogramů vážící havlo-
vický pohár! 

Na šestém vítězství Havlovic se pod
vedením trenéra Romana Čápa staršího
podílelo šest Havlováků: Martin Kejzlar,
Jan Trčka, Petr Luštinec, Radim Čáp, Ja-
roslav Balcar mladší a Romula Čáp.
Tým byl vhodně doplněn borci z vyš-
ších soutěží. Po předání cen, pohárů
a vítězných triček už stříkalo šampaň-
ské, střílely se barevné konfety a vítězné
mužstvo za doprovodu vodníka mířilo
po skluzavce do Úpy na tradiční koupel
vítězů, která byla tentokrát orámována
oranžovou kouřovou clonou. 

Celý úžasný den byl zakončen nád-
herným ohňostrojem našeho kamaráda
Jirky Grosse. Obrovský dík za uspořá-
dání velkolepé akce se zlatým koncem
patří Miloši Toholovi. 

I vloni se konaly další fotbalové tur-
naje. V sobotu 30. července se konaly
hned dva – 29. ročník  HAPO STAR
s vítězem Švery team Trutnov a 2. roč-
ník MAXI SUPER HAPO STAR –
EXTRA. Vítězi turnaje pro fotbalisty
nad 60 let se stali hráči týmu RH Hra-
dec Králové. Dne 3. září se uskutečnil již
21. ročník SUPER HAPO STAR. Vyhráli
opět Dědci Náchod.

V sobotu 26. listopadu se konala zají-
mavá společenská akce v kulturním
domě. Nejprve herci z řad havlovických
pořadatelů HAPO a ochotníků zahráli
nevšední divadelní jednoaktovku s ná-
zvem „Velká fotbalová loupež aneb Jak
Čáp o vejce na HAPO přišel“. Po skon-
čení divadelního představení byl pro-
mítán film Jiřího Středy „45. ročník
HAPO 2022“. Poté mohli příchozí
zavzpomínat na proměny sportovní-
ho areálu v průběhu posledních 45 let
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v archivních fotografiích. Všichni si
večer náležitě užili.

Čertovská cvičení proběhla v úterý
6. a ve čtvrtek 8. prosince 2022. To první
připravila cvičitelka Yvona Friebelová
pro rodiče a děti, druhé bylo v režii
Lenky Bakové, Michala Sobotky a Hon-
zy Krause šité na míru pro mladší
a starší žactvo. Nechyběl ani „opravdov-
ský“ čert, dárkové balíčky a plný pytel
nového náčiní. Škoda jen, že do cvičení
žactva dochází tak málo cvičenců... tak
snad se to zlepší! 

Mimo výše zmíněné aktivity se ko-
naly 2 turnaje ve streetballe. V létě jsme
opět uspořádali 2 plně obsazené tábory
pro děti od 6 do 12 let.

V letošním roce se můžete těšit na vý-
jimečnou výstavu v úpickém muzeu. Od
31. 3. do 28. 5. tam proběhne výstava Fe-
nomén HAPO, která bude mapovat
uplynulých 45 ročníků tohoto turnaje.
Již nyní se můžete podívat na stálou ex-
pozici z historie havlovického sokola
v muzeu Chalupění v Radči. Najdete
tam fotografie, kostýmy, medaile a další
zajímavosti z historie naší organizace. 

Na závěr bych chtěl poděkovat čle-
nům výboru, všem cvičitelům a organi-
zátorům sportovních akcí a našemu
vodníkovi za neutuchající mnohaletou
práci pro sport v této vesnici. Děkuji bý-
valému starostovi Pavlu Dvořáčkovi za
dlouhá léta plodné spolupráce. Děkuji
obci Havlovice, MAS KJH, mnoha
sponzorům a přátelům za finanční, ma-
teriální podporu a přízeň. Věřte, že si
vaší pomoci, podpory a spolupráce
velmi vážím a věřím, že i v dalších le-
tech bude sport v naší obci přinášet ob-
čanům jen radost.

Ing. Jaroslav Balcar

Rok 2022 začal poklidně, členové or-
ganizace vraceli povolenky společně
s úlovkovými lístky. Dle Rybářského
řádu je to jedna z povinností každého
rybáře – vrátit povolenku do 15 dnů po
ukončení její platnosti organizaci, kte-
rou byla vydána. 

V loňském roce jsme žádali obec Ha-
vlovice o dotaci z rozpočtu obce ve výši
70.000 Kč na opravu odtokového ka-
nálu z rybníku Jindra v Havlovicích.
Opravu jsme museli provést v jarních
měsících, než se rybník napustí. Nikdo
z nás nevěděl, jak byl odtokový kanál
vybudován, a tak jsme společně řešili,
jaký postup oprav zvolit. Nakonec jsme
zvolili kompromis mezi cenou a prove-
dením oprav, a to se ukázalo jako přija-
telný postup.

Na pravidelných výborových schů-
zích organizace společně řešíme mimo
jiné i plán oprav včetně financí na ná-
sledující období. Na letošní rok jsme
obec Havlovice požádali o finanční
podporu spojenou s opravou kamenné
hráze rybníku Jindra, která se vlivem
působení kořenů stromů začíná rozpa-
dat. Druhou neodkladnou investicí je

oprava podloží sloviště, kde se každo-
ročně odehrávají podzimní výlovy ryb-
níka Jindra. Na všem se podepisuje čas
a příroda je neúprosná. Je potřeba tuto
plochu zpevnit tak, aby nám kádě
s vodou neujížděly do odtokového ka-
nálu.

Členská základna stárne a to přede-
vším odchodem našich členů různých
věkových kategorií. V loňském roce
jsme ovšem zaznamenali zvýšený zájem
z řad potěru organizace. V současné
době registrujeme 67 mladých rybářů
a z tohoto důvodu jsme museli navýšit
počet rybářských kroužků mládeže
o jeden kroužek. Pevně doufáme, že
zvýšený zájem o rybaření z řad mládeže
se bude projevovat i nadále. Členská zá-
kladna ke konci roku 2022 čítala celkem
528 členů.

Název letošního článku není ná-
hodný. V roce 2022 jsme obdrželi dvou-
letou písemnou výpověď z nájmu po-
zemků, na kterých se nachází část ryb-
níka Jindra, hospodářská budova a ry-
bochovné zařízení. Bylo to pro nás
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nepříjemné překvapení, kterému se mu-
síme postavit čelem a zahájit jednání
s majitelem pozemků. Naše organizace
na těchto pozemcích hospodaří nepře-
tržitě téměř 100 let a ztráta pozemků by
znamenala s největší pravděpodobností
konec produktivního hospodaření naší
organizace. Pevně věříme, že se tak ne-
stane a dojde k vzájemné dohodě s ma-
jitelem pozemků.

Na závěr bychom chtěli poděkovat
obci Havlovice za finanční podporu,
Mysliveckému sdružení Barchovan, MS
Trutnov, Svazku obcí Jestřebí hory
a sponzorům naší MO.

Jménem naší organizace přeji všem
především pevné zdraví, trpělivost
a vzájemnou toleranci.

Petrův zdar
Za ČRS z.s. MO Havlovice 

Martin Kult

V roce 2022 navštěvovalo kroužky
mladých rybářů 56 dětí ve věku 8–15
let. Schůzky se konaly jedenkrát za
měsíc. V zimních měsících se děti se-
známily se základy rybářského řádu, zá-
klady rybářské techniky, rybami našich
vod a vodními organismy. Tyto znalosti
jsou nutné k získání povolenky k rybo-
lovu. 

Mezi atraktivní schůzky vždy patří
celodenní květnový lov na rybníku
Podháj se zázemím v chatkách naší or-
ganizace. 

Místní organizace ČRS z.s. MO Ha-
vlovice v loňském roce uspořádala mezi
mládeží velice oblíbený rybářský tábor.
Tentokrát se tato akce konala na sou-
kromém ryb. revíru ve Vítězné u p. Du-
šánka (KS – Fish s.r.o.).  Pobytu se
zúčastnilo 14 dětí z našich rybářských
kroužků. Tábor byl zaměřený na lov ryb,
šetrné zacházení s úlovkem při měření,
vážení, pouštění úlovku zpět do revíru
a udržování pořádku na lovném místě.
V praxi se zde mládež seznamovala
s lovem ryb na položenou, plavanou,
feedr a další rybářskou technikou.

Po letních prázdninách se v měsíci
září již tradičně konaly závody mladých

rybářů do 15 let z kroužků naší organi-
zace. Těchto závodů se zúčastnilo 37 dě-
tí. Druhou sobotu v říjnu byl zajímavou
podívanou výlov rybníku Jindra, kde si
několik starších dětí vyzkoušelo třídění
ryb. 

Na závěr děkuji sponzorům za jejich
podporu a příspěvky pro naši mládež:
Obec Havlovice, Svazek obcí Jestřebí
hory, Jaroslav Řehák – Rybářské po-
třeby Trutnov, Autoslužby MB Vítězná
– Kocléřov, BARO Úpice, Střechy – Vla-
dimír Franc Dvůr Králové n.L., Sezet –
Hajnice, Jaroslav Kroupa – prodej ma-
lotraktorů a vozíků Hajnice, Pavel No-
votný – autodoprava Hajnice, KS – Fish
s.r.o. rybářské potřeby – Jaroměř,   IKA
– rybářské potřeby Trutnov, Stavební
práce Stanislav Vyhlíd – M. Svatoňo-
vice.

Poděkování patří především všem
vedoucím kroužků a dobrovolníkům,
kteří mládeži věnují svůj volný čas a při-
pravují pro ně všechny akce, které se
budeme snažit zajistit a realizovat i v le-
tošním roce 2023.

„Petrův zdar“
za ČRS z.s. MO Havlovice

ved. mládeže L. Vojtěch
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Kalendářní rok 2022 jsme zahájili
prezenční výukou ve škole. Ale hned od
22. ledna byla škola zavřena Krajskou
hygienickou stanicí z důvodu karantény.
Naštěstí to bylo jen na necelý týden. Ve
škole jsme nosili roušky a snažili se co
nejméně potkávat na chodbě a v jídelně.
Od té doby už škola zavřená nebyla. 

Ve středu 16. 2. 2022 si pro nás při-
pravili studenti úpického gymnázia
Doktorskou pohádku z Čapkovy knihy
Devatero pohádek. Děti se tak mohly
seznámit s hejkalem Magyášem, havlo-
vickým vodníkem a vílami. Třeťáci a čtvr-
ťáci zase zahráli mladším spolužákům
pohádku o sněžence, která dala svoji
bílou barvu sněhu a ten jí na oplátku
neublíží. Všichni jsme se zapojili do
soutěže Požární ochrana očima dětí. Po-
dařené výkresy a básničky jsme předali
našim hasičům. Z 323 zúčastněných dětí
se Káťa V. umístila se svou básničkou na
1. místě, Ema P. byla se svým obrázkem
první a Ondra K. a Terezka P. získali
místo třetí. Oceněné děti si převzaly na
HZS Trutnov ocenění.

V únoru začala docházet do naší
školy zdravotnice paní Vlachová, aby
děti naučila základy první pomoci.
A tak se děti ze třetí a čtvrté třídy každé
pondělí scházely na hodinu s paní Vla-
chovou a učily se obvazovat, přivolat
pomoc, zastavit krvácení, ošetřit popá-
leninu, provádět masáž srdce na figu-
ríně. Při prvouce se žáci učili dopravní
výchovu a poznávali byliny. Velice pří-
nosné bylo, že děti budou umět ošetřit
základní poranění, a to se jim bude
hodit. Ve středu 11. května se v rámci
okrsku Jestřebích hor konala zdravot-
nická soutěž na okresní úrovni. Pěti-
členné hlídky cestou z Úpice do Havlo-
vic musely prokázat znalosti ve zdravo-
vědě, v dopravních předpisech i v po-
znávání léčivých bylin, také svoji těles-
nou zdatnost, rychlost a obratnost. Ze
sedmi hlídek v mladší kategorii se naše
družstvo pod vedením paní Vlachové ve
složení Káťa V., Majda Ch., Eliška B.,
Péťa B., Sally D. a Nikolka M. umístilo
na krásném 2. místě. Za odměnu děti
dostaly drobné dárky. Všichni jsme se
z jejich výborného umístění radovali.

Ve čtvrtek 12. 5. 2022 jsme pozvali do
školy maminky a babičky a ve vyzdo-
bené tělocvičně jsme jim u příležitosti
Dne maminek zahráli dvě pěkné po-
hádky. 1. a 2. třída si připravila pohádku
Ledové království a 3. a 4. třída zahrála
pohádku B. Němcové Chytrá horákyně.
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Děti se snažily a pohádky zahrály moc
pěkně. Na závěr zarecitovaly básničku,
zazpívaly písničku a rozběhly se k ma-
minkám, aby jim předaly přáníčka a dá-
rečky, které pro ně s láskou vyrobily.

V březnu jsme tradičně malovali ve
všech třídách obrázky do soutěže Roze-
smátý svět očima dětí. Téma bylo: sladký
svět. Našim žákům se podařilo uspět ve
velké konkurenci dětí z celého okrsku
Jestřebích hor. 24. května si pro diplom
a pěkné odměny dojely do Úpice Sally
D., Ema P. a Zuzka D. Dívky dobře re-
prezentovaly naši školu a patří jim za to
naše velká gratulace a poděkování.

Předposlední den ve škole se usku-
tečnil projektový den. Přijel pan lektor
z pražské Malé technické univerzity
a stavěl s námi město. Nejprve jsme si
povídali o různých stavbách, o městě
a vesnici, o silnicích a mostech. Pak děti
ve skupinách podle plánu postavily
město s významnými budovami z lega
a umístily je na vhodné místo do svého
LEGO city. Pak namalovaly plán svého
města. Nakonec postavily z LEGO kos-
tek také podle plánu most a dokonce po
něm mohly přejít.

V červnu začala občas navštěvovat
naši školu Veronika Vakulina z Ukrajiny.
Od května se s maminkou scházela
s panem ředitelem a osvojovala si zá-
klady českého jazyka, učila se psát a po-
stupně se zapojovala do školních aktivit.
Místní děvčata ji přijala velmi dobře
a staly se z nich kamarádky. Celé prázd-
niny se učila z českých učebnic, psala
české písanky, aby se naučila latinku. Od
1. září oficiálně nastoupila do 3. ročníku.
S nástrahami češtiny se vyrovnala do-
cela dobře a školní výuku zvládá slušně.
Také od září vyučujeme on line jednoho
žáčka ze Španělska.

V loňském roce jsme po 2 covido-
vých letech upustili od velkého předvá-
nočního představení v kulturním domě.
Se školáky jsme nacvičili vánoční be-
sídku s názvem Vánoční zvonění v tělo-
cvičně školy. Docela dlouho jsme naše
vystoupení nacvičovali, chystali jsme
kulisy a v pondělí jsme se ukázali v naší
mateřské školce. V úterý 13. prosince
2022 jsme měli pro rodiče a babičky dvě
vystoupení. Při prvním měly děti trému,
ale při druhém už z nich úzkost spadla
a zahrály to moc pěkně. Naši herci to
neměli lehké – museli se text naučit
zpaměti, mluvit nahlas a zřetelně, pohy-
bovat se po jevišti atd. A zvládli to na
jedničku! Byl to příběh rodiny, která

prožívá adventní čas a se sousedy si jde
zazpívat koledy do kapličky. 

Mimo výše zmíněné aktivity jsme se
zúčastnili spousty akcí. Tradičně jsme
vynesli smrťačku, v rámci akce Ukliďme
Česko jsme uklízeli po vesnici odpadky.
Pro děti učitelé zajistili soutěže a úkoly
při čarodějnicích. Uspořádali jsme Ha-
vlovickou olympiádu pro děti z Batňo-
vic a Velkých Svatoňovic. Školní výlet se
konal v Chlumci n. Cidlinou v policej-
ním muzeu a Fajn parku. Na závěr škol-
ního roku jsme se rozloučili se čtvrťá-
ky v kulturním domě a pobesedovali
s panem starostou Dvořáčkem. Na pod-
zim jsme běhali spadaným listím, na-
vštívili rybárnu, absolvovali dýňový den
a připravili kulturní program při roz-
svícení vánočního stromku. Předpo-
slední den v roce jsme využili k výletu
do třebechovického Betléma a skanzenu
v Krňovicích.

V prosinci došlo v naší škole k vý-
znamné personální změně. Po mnoha le-
tech ve škole odchází do důchodu Pavlína
Paulusová. V prosinci za ni nastoupila
Petra Hübnerová. Lenka Térová pře-
stoupila na post školnice v ZŠ a Petra
nastoupila jako uklízečka v MŠ. Pavlíně
přeji do dalších let hodně pohody a zdra-
ví a Petře, ať se jí v našem kolektivu líbí.

Na závěr děkuji všem kolegyním za
práci pro školu a za příkladnou péči
o děti v loňském roce. Děkuji za mno-
haletou spolupráci bývalému panu sta-
rostovi Pavlu Dvořáčkovi a těším se na
další spolupráci s novou Radou obce
a starostou Martinem Kultem.

Mgr. Jaroslav Balcar, ředitel školy
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...ZÁKLADNÍ ŠKOLA V ROCE 2022
(pokračování z předchozí strany)

VOLNÉ POBÍHÁNÍ
PSŮ ZAKÁZÁNO
Na základě obec-
ně závazné vyhlášky
č. 3/2005 platné od
1. ledna 2006 se za-
kazuje volné pobí-
hání psů na veřej-
ných prostranstvích, veřejných ko-
munikacích a na veřejné zeleni.
Porušení této vyhlášky bude klasi-
fikováno jako přestupek a bude
trestáno pokutou od minimální
výše 1 000,– Kč. Přestupkové řízení
proti viníkům bude po prošetření
Policií ČR OO Úpice vedeno na
Městském úřadě v Trutnově.

Podmínky kácení a prořezávání
stromů rostoucích mimo les upra-
vuje zákon číslo 114/92 Sb a vyhláška
č. 175/2006, kterou se upravují některá
ustanovení zákona. Dne 15. 7. 2013
vstoupila v platnost novela vyhlášky
o ochraně dřevin a povolování jejich
kácení č.189/2013 Sb. Novela přináší
zásadní změnu v přístupu ke kácení
stromů a keřů v soukromých zahra-
dách. Majitel zahrady již nemusí žádat
o povolení ke kácení stromů, které
rostou na jeho zahradě. Zahrada je
pro účely této vyhlášky definována
jako pozemek u bytového nebo rodin-
ného domu v zastavěném území obce,
který je stavebně oplocený a nepří-
stupný veřejnosti. Zahrada musí sou-
časně splňovat všechny tyto znaky.
Tyto podmínky nesplňují pozemky
v zahrádkářských koloniích a dále po-
zemek ohraničený pouze živým plotem.

Každý vlastník, který se rozhodne
pokácet zdravý strom rostoucí mimo
les, který má ve výšce 130 cm nad
zemí obvod kmene větší než 80 cm, je
podle zákona povinen podat si žádost
na Obecní úřad v Havlovicích. Ten
provede místní šetření, kde zejména
zjišťuje, zda-li strom nemá estetickou,
historickou nebo jinou hodnotu.
Pokud tomu tak není, je následně vy-
dáno zdarma povolení ke kácení. Vzor
žádosti je k dispozici na webových
stránkách obce. Žádost musí obsaho-
vat: jméno a adresu žadatele, druh
a počet dřevin, které mají být káceny,
udání obvodu kmene ve výšce 130 cm
nad zemí, číslo pozemkové parcely
a zdůvodnění. Za pokácení stromu
bez povolení může být udělena pokuta
až do výše 10 000,– Kč. Stromy lze
kácet v termínu od 1. 11. do 31. 3.

Martin Kult

KÁCENÍ STROMŮ

Na území obce Havlovice je spalo-
vání listí a trávy zakázáno!!! Tento
odpad lze kompostovat nebo vám ho
za úplatu odveze obecní úřad nebo
Technické služby Úpice. Při porušení
tohoto zákazu bude postupováno dle
zákona o přestupcích. Věříme, že
čisté ovzduší je věcí nás všech a že si
ho nebudeme záměrně znečišťovat.

SPALOVÁNÍ TRÁVY
A LISTÍ



Spousta vody v mojí řece Úpě pro-
teklo a já vám opět po roce posílám po-
zdrav od dětí a paní učitelek z vaší
školky! 

V minulých letech jsem vás na tomto
místě seznamoval s akcemi a činnostmi,
které v MŠ probíhají. Pomyslně jsem vás
provedl celou školkou nebo se vám ve
svých článcích představili zaměstnanci
školky. Další rok jsem svůj příspěvek
okořenil úsměvnými hláškami na-
šich nejmenších. Povídání za rok 2020
a 2021 bylo smutnější, covidové, ale
s pozitivním pohledem do dalších dní. 

Ve zprávě za rok 2022 bych vám rád
představil náš Školní vzdělávací pro-
gram. Já vím, ono to vypadá, že ve
školce jsou děti „jen hlídány“ a „hrajou
si“, ale opak je pravdou. Mateřská škola
je plnohodnotné výchovně vzdělávací
školské zařízení. Jejím úkolem je děti
formovat, rozvíjet a vzdělávat s ohledem
na jejich věk a individuální potřeby.
Jsme si ale všichni plně vědomi toho, že
hlavní roli ve výchově má rodina. Bu-
deme však rádi, pokud nás k sobě při-
berete jako partnery a pomocníky ku
prospěchu a spokojenosti vašich dětí. 

I proto se náš školní vzdělávací pro-
gram jmenuje „Sluníčko na duši“ a jeho
mottem je citát z knihy Básničkový diář
na rok 2005 od Honzy Volfa: 

„Na světě bude pořád krásně,
ale jenom pokud ti to sluníčko v duši

nikdy nevyhasne.
A když tě srdíčko bude stále láskou hřát,
tak se nemáš čeho na tom světě bát…“

Program je poskládán do jednotli-
vých integrovaných bloků a témat. 

První z nich nese název „Zima, zima
tu je“ a jeho podtématy jsou – Zima
jako roční období, Tři králové, Zimní
sporty, Masopust, Rozdělení času, Zví-
řátka v zimě či Zdraví a nemoc. V roce
2022 jsme také stihli absolvovat lyžař-
ský výcvik, zapojit se do programu
s protipožární tématikou „Hasík“, cho-
dit do havlovické sauny, zahájit pravi-
delný páteční plavecký kurz a studenti
úpického gymnázia nám zahráli „Dok-
torskou pohádku“.

Koncem března začíná druhý inte-
grovaný blok s názvem „Přišlo jaro do
vsi“. Zde se nabízejí témata jako: Vyná-
šení zimy ze vsi a tradiční nedělní „Smr-
ťačka“, Velikonoce, Čarodějnice ve
školce i podvečer v obci, Zápis dětí do
1. třídy ZŠ, Den Země spojený s ekolo-
gickými aktivitami, Zvířata a jejich mlá-

ďata, Den matek, Stromy a květiny. Za-
jeli jsme se také podívat na Dřevěnku
v Úpici s velikonoční výzdobou a každý
pátek (po ukončení plaveckého kurzu)
jsme vyráželi na dopolední „lesní
školky“.

Na přelomu května a června plánu-
jeme činnosti a aktivity v bloku s ná-
zvem „Hastrmánek ve městě“. Tam patří
témata Dopravní prostředky, Obchody,

Řemesla a povolání, Knihy, Den dětí (ve
školce i v tělocvičně ZŠ Bří Čapků), Den
rodin – letos oslavený společným „Vej -
šlapem na hrad Vízmburk“. 

Závěr školního roku nese název „Slu-
níčko a Hastrmánek“ s tématy Pohádky,
Ohlédnutí za školním rokem, Zakon-
čení školního roku. A akcí byla spou-
sta: shlédnutí vystoupení taneční školy
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ZPRÁVA OD HASTRMÁNKA Z MATEŘSKÉ ŠKOLY

Masopust ve škole

Vystoupení pro rodiče – Vánoční cirkus

(dokončení na následující straně)



Bonifác ve Rtyni v Podkrkonoší, zakon-
čení celoročního kurzu keramiky,
ukázka z činnosti tanečního oboru ZUŠ
v Úpici, exkurze do knihovny v Havlo-
vicích, projekt polytechnická výchova
v MŠ – „Stavíme město“, celodenní výlet
se ZŠ – Fajnpark Chlumec nad Cidli-
nou, zakončení celoročního projektu
„Se Sokolem do života“, dopoledne se

SULIHAROU a studenty Gymnázia
Úpice na hřišti v Suchovršicích spojené
s oslavou 25 let fungování spolku SULI-
HARA, nocování předškolních dětí ve
školce, návštěva v hasičské zbrojnici
Havlovice + vyhodnocení výtvarné sou-
těže, slavnostní rozloučení s předško-
láky a rodiči v obřadní síni kulturní-
ho domu, loučení se školním rokem
+ zmrzlina na hřišti. 

Poté přicházejí na řadu prázdniny
a také nutné úpravy a generální úklid
školy.

A od září jedeme dál! Mateřskou
školu navštěvuje 42 dětí ve věku od 2,5
do 6,5 let.

Dalším integrovaným blokem je „Ha-
strmánek, školka a já“ se seznamova-
cími tématy – Já a moje tělo, Školka a já,
Kamarádi a já.

Následuje „Hastrmánkův podzim“
s okruhy: Barvy podzimu, Změny v po-
časí, Podzimní činnosti, Houby, Výlov
rybníku, Posvícení, Ovoce a zelenina,
Volně žijící zvířata, Odlet ptáků.

Posledním integrovaným blokem
roku je vždy „Adventní čas“ s tématy:
Advent, Zima, Návštěva z nebe a pekla,
Vánoční vystoupení a Vánoce. V této
době jsme se také podíleli na uspořá-
dání akce Rozsvícení vánočního stromu
v parku, připravili jsme vystoupení pro
rodiče s názvem „Vánoční cirkus“, při-
šel k nám Ježíšek s dárky a za odměnu
jsme se také vydali na společný výlet se
žáky ZŠ do Třebechovic na betlém a do
skanzenu v Krňovicích. 

Tak toto je náš celoroční program,
který jistě není dogmatem a dotváří se
dle aktuálních nabídek a situací. V jeho
úplném závěru je vepsán citát J. A. Ko-
menského:

„Učitelé musí být přesvědčeni,
že jsou na vysokém místě důstojenství

a že jim byl svěřen vznešený úřad,
nad nějž není nic pod sluncem většího.“

Dlužno ještě dodat, že zápis nových
dětí (havlovických i „přespolních“) pro
školní rok 2023–2024 proběhne 2. a 3.
května 2023 od 14.00 do 16.00 hodin
v naší školce.

Děkuji všem za spolupráci a pomoc
v roce 2022!  Přeji Vám, ať jste po celý
rok zdraví jako rybičky, spokojení a vy-
smátí jako žabky na vyhřátých kame-
nech okolo řeky Úpy! 

Váš Hastrmánek ze školky
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Polytechnická výchova – Stavíme město

Vejšlap na hrad Vízmburk v rámci oslavy Dne rodin

(pokračování z předchozí strany)
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Od 1. 1. 2007 na základě veřejnoprávní smlouvy projednává město Trutnov pro
naši obec za úplatu přestupky dle zákona č. 200/1990 Sb. O přestupcích, v plat-
ném znění a to na úseku:
1. přestupků proti veřejnému pořádku uvedenému v § 47 § 49
2. přestupků proti občanskému soužití uvedenému v § 49
3. přestupků proti majetku uvedenému v § 50
4. ostatních přestupků proti pořádku ve státní správě a samosprávě uvedených v § 48
V případě spáchání uvedených přestupků doporučujeme vždy obrátit se na Po-
licii ČR obvodní oddělení v Úpici k sepsání protokolu. Ten bude následně
postoupen k vyřešení městu Trutnov.

PROJEDNÁVÁNÍ PŘESTUPKŮ

Stavební objekt č.p. 89 je součástí bývalého zahradnictví a bude určen k demolici

Obec získala pozemky bývalého zahradnictví

Poškození mostu Ve vsi sprejery

BÝVALÉ ZAHRADNICTVÍ

Czech POINT
Výpis z obchodního rejstříku:
100,– Kč/str., každá další 50,– Kč)
zapotřebí IČO organizace
Katastr nemovitostí:
100,– Kč/str., každá další 50,– Kč
zapotřebí znát katastrální území,
číslo listu vlastnictví)
Živnostenský rejstřík:
100,– Kč/str., každá další 50,– Kč
zapotřebí znát IČO podnikatele
Rejstřík trestů: 100,– Kč
s sebou platný občanský průkaz,
cestovní pas
Bodové hodnocení řidičů:
100,– Kč/str., každá další 50,– Kč
s sebou platný občanský průkaz,
cestovní pas a řidičský průkaz

Kopírování
černobílé / barevné
A4 – jednostranně 2,– /  5,– Kč
A4 – oboustranně 3,– /  9,– Kč
A3 – jednostranně 3,– /  9,– Kč
A3 – oboustranně 4,– / 17,– Kč

Ověřování
Ověřování listin:
30,– Kč/každá započatá stránka
Ověřování podpisu:
30,– Kč/jeden podpis

Doprava traktorem
Odvoz materiálu po obci:
300,– Kč/kára
Odvoz materiálu s nakládkou
po obci: 400,– Kč/kára
Traktor: 700,– Kč/mth
Odvoz zeleného odpadu
uloženém ve vaku: 550,– Kč/rok

Přihlášení k trvalému pobytu
50,– Kč/osobu

Prodej
Vodoměry: 850,– Kč/ks
Popelnice – kovová, plastová:
750,– Kč/ks
Vak velkoobjemový: 220,– Kč/ks

Sauna
Děti do 10 let: 10,– Kč
Děti do 15 let: 25,– Kč
Dospělí: 100,– Kč
Permanentka pro dospělé (10x): 800,– Kč

Obecní knihovna
Dospělí: 20,– Kč/rok
Děti do 15 let: 0,– Kč

CENÍK SLUŽEB
OD 1. 1. 2023
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Poplatek za odvoz a likvidaci do-
movního odpadu do 28. 2. 2023

Poplatek za kabelovou televizi do
31. 3. 2023

Poplatek ze psa do 31. 3. 2023

Platba za odvoz bioodpadu do
31. 3. 2023

Poplatek za odběr vody z obecního
vodovodu za období 1. 7. 2022 –
30. 6. 2023 do 31. 7. 2023

Poplatek se platí na účet správce po-
platku Obecního úřadu Havlovice:

 hotově na Obecním úřadě v Hav-
lovicích

 převodem z účtu

Číslo účtu správce poplatku (Obec
Havlovice): 1303696329/0800 ve-
deného u ČS Trutnov. Variabilním
symbolem každého poplatníka je
číslo popisné nebo evidenční.
Při platbě poplatku za odběr vody
z obecního vodovodu, za bioodpad
a za provoz kabelové televize pře-
vodem z účtu uvádějte číslo účtu
35-1303696329/0800.

V  případě, že poplatky nebudou
uhrazeny včas, bude účtováno
penále!!!

Martin Kult

PLATBA
POPLATKŮ

MÍSTNÍ POPLATEK ZE PSŮ

Dle obecně závazné vyhlášky obce Havlovice č. 1/2019 o místním poplatku ze psů
platí poplatek ze psů držitel psa. Držitelem je pro účely tohoto poplatku osoba, která
je přihlášená nebo má sídlo na území České republiky (dále jen „poplatník“).
Poplatek ze psů se platí ze psů starších 3 měsíců.
Sazba poplatku za kalendářní rok činí:
a) za jednoho psa 100 Kč
b) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele 400 Kč
c) za prvního psa chovaného v bytovém domě 300 Kč
d) za druhého psa a každého dalšího psa chovaného v bytovém domě téhož

držitele 600 Kč
e) za prvního psa, chovaného v bytovém domě, jehož držitelem je osoba

starší 65 let 200 Kč
f) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele, osoby starší 65 let,

chovaného v bytovém domě 300 Kč
Poplatek je splatný k 31. březnu každého roku.

POPLATEK ZA ODBĚR VODY
Z OBECNÍHO VODOVODU

Cena vody za odečítací období 1. 7. 2022 – 30. 6. 2023 je stanovena na 18,– Kč/m3.
Platba se provádí do  31. 7. 2023.
Při platbě poplatku za odběr vody z obecního vodovodu převodem z účtu uvádějte
číslo účtu 35-1303696329/0800.

POPLATEK ZA ODVOZ A LIKVIKACI
DOMOVNÍHO ODPADU

Paušální poplatek za odvoz a likvikaci domovního odpadu je pro rok 2023 stanoven
na 600,– Kč/osobu/rok.
– poplatek za odvoz platí každá fyzická osoba, která má na území obce trvalý pobyt
– za objekt, sloužící k rekreaci (chata, chalupa), kde není hlášena k trvalému po-

bytu žádná osoba, se platí poplatek odpovídající výši poplatku za jednu osobu
– pokud dojde k jakékoliv změně rozhodné pro výpočet poplatku (narození, úmrtí,

odhlášení nebo přihlášení trvalého pobytu, prodej objektu), je každý povinen tuto
skutečnost nahlásit do 30 dnů na obecní úřad

– od poplatku jsou osvobozené pouze osoby, které mají na území obce trvalý pobyt,
a které písemně prokážou, že se déle než 10 měsíců nepřetržitě zdržují mimo obec

– poplatek je každý povinen uhradit nejpozději do 28. 2. příslušného roku.

BIOODPAD

Svoz bioodpadu je prováděn po celé vegetační období, tj. od dubna až do listopadu.  
Bioodpad se sváží uložený pouze v typizovaných velkoobjemových vacích. Ty si ob-
čané zakoupí na obecním úřadě za 220,– Kč/ks.
Cena na jeden rok je 550,– Kč/1 vak. Pokud se zájemce o tuto službu přihlásí v prů-
běhu roku (například v srpnu), nebude mu tato částka úměrně snížena.
Při platbě poplatku za bioodpad převodem z účtu uvádějte číslo účtu
35-1303696329/0800. Platba se provádí do 31. 3. 2023.

POPLATEK ZA PROVOZ KABELOVÉ TELEVIZE

Poplatek za jednoho účastníka připojeného na rozvod kabelové televize pro rok 2023
byl stanoven na 2 000,– Kč. Při platbě poplatku za provoz kabelové televize převo-
dem z účtu uvádějte číslo účtu 35-1303696329/0800.

PŘEHLED MÍSTNÍCH POPLATKŮ V ROCE 2023





PYROTECHNICKÉ
PROSTŘEDKY
Od 1. 4. 1997 nabyla účinnosti
vyhláška č. 1/97 o používání py-
rotechnických prostředků v obci.
Na základě této vyhlášky je povo-
leno používání zábavných pyro-
technických předmětů (petard) na
veřejných prostranstvích pouze
31. 12. a 1. 1. Celoroční zákaz po-
užívání petard platí pro zastávky
hromadné dopravy, u veřejných bu-
dov, v jejich těsné blízkosti a dále
tam, kde by jejich používání ohro-
žovalo bezpečnost, zdraví a majetek
osob. Buďme ohleduplní k našim
domácím mazlíčkům.
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KALENDÁŘ SPORTOVNÍCH A KULTURNÍCH AKCÍ V ROCE 2023 

datum název akce kontaktní osoba telefon 

9. 2. Masopustní průvod Balcar J. 777005790

11. 2. Myslivecký ples Kalužný O. 736136779

25. 2. 14. Česko-slovenský košt slivovice Mencl Z. 724134431

4. 3. Hasičský ples Dvořáček M. 732266215

11. 3. Rybářský společenský večer Kult M. 731552503

26. 3. Vynášení Smrťačky Balcar J. 777005790

9. 4. 1. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961

11. 4. Zápis do ZŠ Balcar J. 777005790

30. 4. Pálení čarodějnic – čarodějnický pochod Dvořáček M. 732266215

2.–3. 5. Zápis do MŠ Friebelová Y. 774283123

13. 5. Otvírání sezóny – Vízmburk Králík L. 776470053

14. 5. 2. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961

14. 5. Májový streetballový turnaj Nývltová P. 702014003

20. 5. 34. ročník Pochod Václavice–Havlovice Balcar J. 777005790

22. 5. Májový streetball Nývltová P. 702 014 003

27. 5. Nohejbalový turnaj O dušičky Havlovického vodníka Dufek J., Kulda R. 731262722, 734121756

27. 5. Komorní smyčcový orchestr ZUŠ Úpice – průřez obdobími Králík L. 776470053

3. 6. Dětský den ve sportovním areálu Hanlová S. 601566357

10. 6. Dětský den – Vízmburk Králík L. 776470053

10. 6. Havlovický pohár – hasičská soutěž VČHL Rak D. 607 253 390

10. 6. Noční hasičská soutěž Rak D. 607 253 390

11. 6. 3. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961

17. 6. 13. ročník Ligový pohár Tohola M. 737141504

15.–18. 6. Rybářský tábor mládeže do 15 let Vojtěch L. 602181539

17. 6. Havlovka | Cesta na hraně! Čepelka J. 777608908

24. 6. 46. r. fotbalového turnaje HAPO Tohola M. 737141504

2.–7. 7. Sportovní tábor TJ Sokol Balcar J. 777005790

8. 7. Letní kino – sportovní areál Kult M. 731552503

9. 7. 4. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961
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9.–14. 7. Sportovní tábor TJ Sokol Balcar J. 777005790

15. 7. Benátská noc a divadelní představení Kopecký J. , Míl V. 775175330

17.–21. 7. Vízmburský příměstský tábor Balcar J. 777005790

22. 7. Traktoriáda Borůvka P. 603327740

29. 7. 30. HAPOSTAR (Fotbalový turnaj pro hráče nad 40 let) Tohola M. 737141504

29. 7. 3. r. Maxisuperhapostar (Fotbal. turnaj pro hráče nad 60 let) Tohola M. 737141504

5. 8. Letní běh na běžkách Andrš A. 606037889

13. 8. 5. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961

2. 9. Rybářské závody mládeže do 15 let Vojtěch L. 602181539

2. 9. 22. r. SUPER HAPO STAR (fotbalový turnaj hráčů nad 50 let) Tohola M. 737141504

7. 9. Olympiáda pro starší a pokročilé Tohola M. 737141504

9. 9. Pohádkový les Andrš A. 606037889

září Žákovský turnaj v malé kopané Tohola M. 737141504

10. 9. Memoriál sv. Václava Nývltová P. 702 014 003

10. 9. 6. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961

16. 9. 15. Vízmburské slavnosti – Vízmburk Králík L. 776470053

8. 10. 7. Havlovice minigolf Open Čápová H. 604251961

14. 10. Výlov rybníka Jindra Kult M. 731 552 503

14. 10. Řemeslné trhy – Vízmburk Králík L. 776470053

4. 11. Halloween – pro děti a dospělé v KD Míl V. 604157105

3. 12. Rozsvěcení vánočního stromu – park T.G.M. Kult M. 731552503

3. 12. Mikuláš – Vízmburk Králík L. 776470053

12. 12. Předvánoční představení dětí ze ZŠ ve škole Balcar J. 777005789

14. 12. Předvánoční představení dětí z MŠ v KD Friebelová Y. 774283123

16. 12. Hudební společenský večer Míl V. 604157105

24. 12. Zpívání v kapličce – 14.00 Čepelková L. 733578815

27. 12. Vánoční nohejbalový turnaj Dufek J., Kulda R. 731262722, 734121756

28. 12. Pingpongový turnaj Čáp R. 739633170

31. 12. Silvestrovský běh Šrámek P. 605384544



Vydává Obec Havlovice v nákladu 900 ks. Zpracoval Martin Kult, starosta obce. Schváleno radou obce dne 2. 2. 2023. Lito H. Krtičková, tisk V&H Print Hlávko s.r.o.

RŮZNÉ

Na obecním úřadě u pana ing. Tomáše
Papeže a u paní Zuzany Šímové jsou
ověřovány pravosti podpisů a listin
a byl zde spuštěn i provoz terminálu
Czech point.

POUŤ SV. JANA NEPOMUC-
KÉHO V HAVLOVICÍCH
7. 5. 2023

POSVÍCENÍ V HAVLOVICÍCH
14. 10. 2023

OBECNÍ ÚŘAD HAVLOVICE 
úřední hodiny:
Po 8.00–11.30 / 12.00–17.00 hodin
St 8.00–11.30 / 12.00–17.00 hodin

Kontakt:
starosta Martin Kult

– tel. 499 784 061, 731 552 503
– e-mail: starosta@havlovice.cz

účetní Ing. Tomáš Papež
– tel. 499 784 062
– e-mail: ucetni@havlovice.cz

referentka Zuzana Šímová
– tel. 499 784 062
– e-mail: referentka@havlovice.cz

OBECNÍ KNIHOVNA
Každou středu v budově OÚ Havlovice
16.00–18.00 hodin
knihovnice Věra Tylšová
tel. 606 713 844

SAUNA
Každou středu v kulturním domě
9.00 – 11.00 – mateřská škola

13.00 – 15.00 – základní škola
15.00 – 20.30 – společná pro veřejnost
– muži a ženy společně v plavkách

vstupné
děti do 10 let 10,– Kč
děti 11–15 let 25,– Kč
dospělí 100,– Kč
permanentka pro dospělé 800,– Kč
(na 10 vstupů)

Setkání Havlovic 2022 v Havlovicích u Liberce

3. místo v soutěži Vesnice roku Královéhradeckého kraje 2022

Předávání ocenění radou KHK pro nejdéle sloužící starosty


